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Pünkösdvasárnap

Milyen kár, hogy Karácsony és Húsvét mellett Pün-
kösd csak harmadrangú ünnep az életünkben. Az Atya-
isten szemszögéből éppen, hogy Pünkösd a legnagyobb 
ünnep, az igazi Karácsony, hiszen ekkor születtünk az 
ő gyermekeivé, valóságos kis Krisztusokká, s az igazi 
Húsvét, amikor meghalva a bűnnek a Szentlélekben új 
életre támadtunk.

Ha eljön a Vigasztaló, akit az Atyától küldök, az igaz-
ság Lelke, aki az Atyától származik, ő majd tanúságot 
tesz rólam. Mi emberek szavakkal tanúskodunk. Tanú-
ságunk akkor igaz, ha megfelel a valóságnak, illetve 
tetteinknek. A Szentléleknek nincsenek szavai: Ő úgy 
tanúskodik, hogy a valósággal, az igazsággal szembesít 
egy sajátos, belső, személyes megvilágosítás által. Erre 
a megvilágosításra utalnak a lángnyelvek. Mindenkit kü-
lön-külön világosít meg: vagyis szembesít a végső va-
lósággal. Ránk bizonyítja a bűnt, élesen és fájdalmasan 
megnyilatkozó evidenciával: ugyanakkor Jézusról is fel-
tárja a végső igazságot, hogy Jézus az Örök Isten örök-
től születő Fia, aki értünk, éppen bűneink bocsánatáért 
halt meg, és a jövendőt is hirdeti: nem szavakkal, hanem 
azzal, hogy örömteli, tiszta, meg nem csaló reménysé-
get ébreszt bennünk testünk feltámadása és az örök élet 
iránt. A mi tanúságtételünk már kettőt jelent: tetteket és 
szavakat. Egyiket sem vagyunk képesek megtenni, csak 

a Lélek által. A Lélek tusakodni kezd bennünk a test el-
len, vagyis az istengyermeki, tiszta, örökkévalóságra 
nyitó vonzás kikezdi a bűnös önzés önmagába gravitáló 
irányulását.

Az a kemény harc, amely bennünk folyik a szere-
tetért, mely Istentől való, a Lélek gyümölcse, igazolja, 
hogy találkoztunk a Szentlélek benső, csendes, de min-
dennél nagyobb bizonyosságot adó tanúságtételével.

Ha vállaljuk azt a harcot, amelyről Szent Pál ír a mai 
szentleckében, akkor képesek leszünk hitelesen tanús-
kodni szavainkkal is, szintén a Szentlélek által, hiszen 
senki sem mondhatja magától: Jézus az Úr, csak a Szent-
lélek által. 

E háromszintű tanúságtételre küld minket a Szentlé-
lek most, hogy belépünk az évközi idő mindennapjainak 
egymásutánjába. Tudatosítanunk kell, hogy a Szentlélek 
küld a ránk bízottakhoz. A házasság szentségében férj és 
feleség arra kapnak küldetést, hogy egymásnak és gyer-
mekeiknek a szeretet állandó pünkösdjét ajándékozzák. 
A papság lényege is pünkösdi valóság, hiszen a pap a 
Szentlélektől kapja küldetését a szentelésben. S Pünkösd 
a szerzetes élete is, mert fogadalmai által a Szentlélek 
tulajdonává válik, s prófétai odaadása által szívében hor-
dozza és közvetíti Pünkösd titkát.

Világban való létünk tehát nem áll ellentétben istengyer-
meki, szentlelkes életünkkel. Magának a létezésnek is 
pünkösdi struktúrája van. A Szentlélek az a kapocs, aki 
Istenhez köt bennünket, ugyanakkor őbenne fordulha-
tunk tanúságtételünkkel a világ felé.

Barsi Balázs

/Új Ember – Katolikus hetilap/
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ÖRÖKSÉG GONDOKKAL

Az előző lapszámban a polgármester úrral folytatott 
beszélgetést ezzel a kérdéssel fejeztem be: A négy évvel 
ezelőtt megalakult képviselő testület nagyon sok megkezdett 
projektet örökölt, kíváncsi lennék hogyan sikerült ezt 
kigazdálkodni.

pbm – Több fórumon megjelent már, hogy jó néhány 
fedezetlen költségvállalással kellett megküzdenetek az első 
időszakban. 

TL – Igen az a közel 160 millió forintos fedezetlen 
kötelezettségvállalás, ami itt maradt az elmúlt négy évben 
rendkívüli módon megnehezítette a 2002. október 20-án 
belépett önkormányzat munkáját. Ezen kívül meg kellett 
birkózni a központi kormányzat részéről történő folyamatos – 
adott feladathoz viszonyított – állami normatíva csökkenéssel 
járó állami támogatás csökkenéssel. Mindezek mellett 
– folyamatosan növekvő minőségi színvonalon - biztosítani 
kellett az érvényes jogszabályok szerint a működőképességet. 
És mindezeken túl a rákóczifalvi emberek – joggal – elvárták 
azt is, hogy fejlesztések is megvalósuljanak a településünkön. 
Csak a nagyságrend érzékeltetésére: egy 2002-ben – 430 
millió forintos forráshiányos költségvetésből, kellet az 
előzőekben felsorolt feladatokat megvalósítani és kifizetni
a plusz 160 millió forintot. 

Hihetetlen mértékű feszültségeket kellett meg- és 
feloldani. Ez csak a képviselő testület, az intézményvezetők 
együttműködésével és a lakosság megértésével valósulhatott 
meg.  Úgy ítélem meg, hogy megértették a problémát. 
A képviselőtestület amikor szükség volt rá – és ez az 
esetek mintegy 95 százalékában így volt – majdnem teljes 
összhangban és konszenzussal tudott döntéseket hozni. Ez 
annak volt köszönhető, hogy soha sem politikai érdekek 
mentén, hanem mindig szakmai síkon, szakmai érvek 
érvényesülésével hoztuk meg döntéseinket. Már az alakuló 
ülésen érződött, hogy ez így lesz, hiszen az alpolgármesterek 
kiválasztása is szakmai alapokon nyugodott. Látszott az 
önkormányzat felállásán, hogy ez a négy év a szakmaiság 
jegyében fog eltelni. Másként lehetetlen lett volna a 
bevezetőben említett akadályon túllépni. 

pbm – Emlékszem rá, korábbi közmeghallgatásokon 
különböző anyagokat osztottatok szét arról, hogy a 
megkezdett projektekkel többlet költségvállalás keletkezett. 
Mit jelent, vagy mit jelentett ez?

TL – Ez nem újkeletű probléma, több fórumon beszéltünk 
már róla, talán írásban most jelenik meg először a nagy 
nyilvánosság előtt. Az Idősek Bentlakásos Otthona – 
Széchenyi Terv keretén belül benyújtott – pályázatában 
a beruházás összköltsége 158,8 millió forintos összeggel 
szerepelt, amelyből vissza nem térítendő támogatás 127 
millió forint, a többi az önkormányzat által fizetendő
önerő. Az érdekes az, hogy a kivitelezői szerződésben, amit 

Beszélgetés Tóth Lajos polgármester úrral
mellékesen 2002. szeptember 21-én írtak alá – emlékeztetőül 
az önkormányzati választás időpontja október 20. – már 
172,8 millió szerepelt. A vállalkozási szerződésből – ennek 
ellenére - kimaradt a külső tereprendezés, a telekhatáron 
belüli külső csatornázás, liftszerelés, tűzjelző rendszer 
létesítése, valamint a villámvédelmi hálózat kiépítése, 
belső berendezés költsége. Ezek további plusz költséget 
jelentettek. Ahhoz hogy a támogatást meg tudjuk kapni, 
alapvető feltétel volt a hiányzó önkormányzati rendeletek 
megalkotása, mások módosítása, amelyeket még 2002. 
decemberében pótoltunk. Ezért a támogatás 127 millió 
forintjáról is csak a következő év – 2003 – márciusában 
- tudtuk aláírni a szerződést, amire – csak emlékeztetek rá 
– már fél évvel előbb megtörtént a kötelezettségvállalás. 
Azért ehhez az is hozzátartozik, hogy a kivitelezői szerződés 
megkötésekor ténylegesen mindössze 9 millió forintos forrás 
állt rendelkezésre. A vége: 228,8 millió forint lett.

pbm – Ugyanekkor zajlott a volt mozi épület – jelenleg 
Varsány Közösségi Ház – átalakítása is. Azzal milyen 
kötelezettségek jártak?

TL – A módszer ugyanaz volt, csak a nagyságrendek 
voltak mások. 42,5 milliós tényleges költséghez 26,7 millió 
forint tervezett összeg járult. Mindebből csak az aula és a 
tető épült meg a kivitelezői szerződés szerint. Nem volt 
benne a színházterem, a tetőtér beépítése és az ahhoz 
tartozó mosdók, épületgépészet kialakítása. A kivitelezés 
megkezdésekor nem állt az önkormányzat rendelkezésére  
– építészeti-kiviteli, erős- és gyengeáramú, gépészeti és 
statikai – terv. A megkezdett munka során vált szükségessé 
az alap, a födém és a tetőszerkezet megerősítése is. Így 
már érthető a közel 16 millió forintos többletköltség. Ezzel 
azonban még használni nem lehetetett az épületet, mert 
mind mondtam csak a tető került rá, az aula és a mellette 
lévő helyiség készült el. Lakhatóvá és használhatóvá az 
általunk pályázott és megnyert önerővel együtt 16 millió 
forintból tettük. Csak megjegyzem: műszakilag, az épület 
használhatóságát illetően több mint felét – alig valamivel 
több mind harmad annyi pénzből valósítottuk meg.

Ez esetben is igaz volt: a korábban megkötött – szerintem 
túl magas (a piaci ár felső zónájába tartozó) kivitelezési 
költséget tartalmazó – szerződésekhez tartottuk, tartanunk 
kellett magunkat.  

Köszönöm a tájékoztatást, amelyre azért kértelek, mert 
úgy érzékelem, ez foglalkoztatja a közvéleményt, beszélnek 
róla az emberek. Nem árt, ha tisztán látnak ilyen a település 
életét befolyásoló fejlesztési lehetőségeit nagymértékben 
korlátozó helyzetben. 

pbm
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Május 2-án Tóth Lajos polgármester úr, az országban 
elsőként aláírta a LEADER+ program munkaszervezetre 
vonatkozó támogatási szerződését. Ez által a Közép-Tiszai 
Turizmusfejlesztési Akciócsoport megkezdhette tényleges 
működését. A program alapvető célja, hogy megvalósít-
sa a négy település (Tiszapüspöki, Rákóczifalva, Kengyel, 
Szajol) által határolt LEADER+ Kistérség (akcióterület) 
helyi vidékfejlesztési tervét. Az elnyert támogatási forrás 
elosztása pályáztatás útján történik, a pályázati felhívást jú-
nius 15-én jelenteti meg az akciócsoport. Pályázatot nyújt-

Közép-Tiszai Turizmusfejlesztési Projekt – Aktuális hírek
hatnak be magánszemélyek, civil szervezetek, vállalkozók 
és önkormányzatok. 

Az Akciócsoport május 30-án 18.30 órakor a Varsány 
Közösségi Házban LEADER+ lakossági fórumot tart, 
melynek témája a Közép-Tiszai Turizmusfejlesztési 
Projekt pályázat útján történő megvalósítása, a várható pályá-
zati feltételek ismertetése, projektgenerálás, ötletbörze. A la-
kosságot bevonva itt döntenek a csoport helyi tagjai a meg-
valósítandó tervek sorrendjéről, lehetséges ütemezéséről.

TÁJÉKOZTATÁS

Tájékoztatom Önöket, hogy az Egészségbiztosítási 
Pénztár a háziorvosokkal és a fogorvossal létrejött szer-
ződéseket és ezek alapján a kifizetett támogatásokat az
elmúlt 4 évre visszamenőleg a helyszínen teljes egészé-
ben átvizsgálta. Az ellenőrzés során megállapította, hogy 
az önkormányzatnál minden rendben van, szabálytalan-
ságot nem tapasztalt. 

 Tóth Lajos
polgármester

Állami ellenőrzés az Önkormányzatnál 

TÁJÉKOZTATÁS
Tisztelt Rákóczifalvai Polgárok!

Tájékoztatom Önöket, hogy az önkormányzat tulajdoná-
ban lévő rákóczifalvai köztemetőben a Nemzeti Kegye-
leti Bizottság 2006. március 06.-án Gorove István - aki 
1819-ben született és 1881-ben elhalálozott, gattájai köz-
gazdász, a Magyar Tudományos Akadémia tagja – sírját 
a Nemzeti sírkert részévé nyilvánította, 
-Gorove István a Rákóczifalvai köztemetőben a D/1 táb-
la 1 sor 3 sírjában nyugszik. 
A temetőkről és a temetkezésről szóló 1999. évi XLIII. 
törvény vonatkozó rendelkezései alapján a Nemzeti Em-
lékhely és Kegyeleti Bizottság feladata:
-A rendelkezési jog gyakorlása a nemzeti sírkertbe tar-
tozó temetési helyek és kegyeleti emlékhelyek tekinte-
tében. 
-A rendelkezési jog gyakorlása a temetési helyre helyez-
hető személyek körének meghatározására, síremlék, sír-
jel állítására és mindezek gondozására terjed ki.
Tehát a sírhely ápolása, gondozása a Nemzeti Emlékhely 
és Kegyeleti Bizottság feladatát képezi.
Tisztelettel:

 Tóth Lajos
polgármester

Rákóczifalva Nagy-
község Tűzoltó Egyesü-
lete javaslata alapján, a 
Jász-Nagykun-Szolnok 
Megye Tüzvédelmének 
Korszerűsítéséért Ala-
pítvány Kuratóriuma 
emléklapot adomáy-
nyozott Máté Pál-nak,  
a tűzvédelem területén 
végzett kimagasló telje-
sítménye elismeréséül.

Máté Pali bácsi volt 
az, aki a kezdetektől tá-
mogatta, szervezte az 
önálló egyesület létreho-
zását, és azóta is nagyon 

sokat tesz a hatékony, zökkenőmentes működéséért. 
Az emléklap mellé polgármester úr pénzjutalomban 

részesítette. 

ELISMERÉS
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Az idén is lesz „fecske- és  szöszmötölő tábor” a nyári 
szünetben.

Turnusbeosztás:

Június  19 - 23 Fecsketábor
Június  26 - 30 Fecsketábor 
Július       3 -   7 Fecs-
ketábor
Július   10 - 14 
Szöszömötölőtábor
Július   17 - 21 
Szöszömötölőtábor
Július   24 - 28 Fecs-
ketábor
Július   31 – augusztus 4 Fecsketábor
Augusztus    7 - 11 Fecs-
ketábor
Augusztus  14 - 18 Fecs-
ketábor

Jelentkezni az osztályfőnökök és az ovónők által kiadott 
szórólapok kitöltésével és visszaadásával lehet, az iskolá-
ban, óvodában, illetve a Varsány közösségi házban.

A Tábor költsége heti 8100 Ft, melyből a résztvevőknek 
2500 Ft-ot kell kifizetni.

Külön kérelemre, ez a térítési díj egyéni elbírálás alapján 
tovább csökkenthető, akár 100 %-kal is.

Nem csak szövegben, tettekben  is közelítünk Európá-
hoz. 

A Rákóczifalván áthaladó idegeneknek is feltünt, hogy a 
települést átszelő 442-es út mentén gondozott kapubejárók, 
és árokpartok szegélyezik az utat. Ez jellemző egyébként 
településünk szinte minden utcájára. Eltűntek a korábban 
senkinek, vagy csak néhányaknak a szemét szúró szeméthey-
gyek. Gondozottak az előkertek, tiszták az árkok, hétvégén, 
esténként fűnyírók zaja, majd a frissen nyírott fű illata tölti 
be a környéket.

Ez mind az itt élő emberek jóérzését, odafigyelését, szor-
galmát dicséri. Ők azok, akik igényesek a környezetükre, 
szeretik a szépet, és tesznek is érte. Példát mutatva mind-
azoknak akik ezt még ma sem tartják természetesnek. 

Köszönet mindazoknak, aki szépérzéküknek, 
rendszertetüknek engedve időt, fáradtságot nem kímélve tet-
ték széppé környezetüket, környezetünket. 

Köszönjük!

Közelítünk Európához

Nyári táborok Rákóczifalván

2006. szeptember 14-16-ig Rákóczifalva rendezi a VÍZ 
EGYETEME 2006 elnevezésű nemzetközi konferenciát, 
mely európai uniós támogatással az INTERREG III C prog-
ram keretén belül zajlik a Varsány Közösségi Házban. A 
konferencia „Az európai folyók, vizek és vidék jövőjéért” 
címet viseli. A konferencián megvitatandó fõ kérdés: milyen 
eszközökkel lehet növelni az európai folyók, vizek és környező 
vidékük fejlesztését? A kérdés nyilvánvalóan fõképp a közös 
európai szintű szerepvállalás módjára, tartalmára és mérté-
kére vonatkozik.

A konferenciára várjuk a területfejlesztés, településfej-
lesztés, a környezetvédelem, vízgazdálkodás valamennyi 
területének képviselõit, szakembereit, a turizmusfejlesz-
tés, szervezés, irányítás, marketingmunka, oktatás és kuta-
tás képviselõit, az utazási irodák, a közlekedés, valamint a 
különbözõ kulturális, hagyományőrző és egyéb szolgáltatá-
sok munkatársait. A rendezvény fővédnöke Dr. Habil. Ko-
vács Árpád, az Állami Számvevőszék Elnöke lesz.

Folyómenti Régiók Szövetsége projekt - 
Interreg III C program

Rendhagyó helyszínen, és a megszokottól eltérően számos 
tizen- és huszonéves fiatalember jelenlétében köszöntötte Tóth
Lajos polgármester a jelenlévőket. A helyszín a Varsány kö-
zösségi ház tetőtere, a számos fiatal érdeklődő pedig a Rákó-
czi Ifjúsági Információs Központ vezetőjének a beszámolója az 
eddig végzett munkáról. Azért, hogy ne kelljen sokáig várni az 
érdeklődésre számottartó napirendre, a tervezett helyett, a pol-
gármester úr javaslatára a testület első helyre tette a beszámoló 
megtárgyalását, melyet a lap mellékletében teljes terjedelmében 
közlünk.

A testület megtárgyalta és elfogadta az önkormányzat 2005 
évi beszámolóját, az alábbi megjegyzéssel: 

Önkormányzatunknál és intézményeinél a szervezésben rej-
lő tartalékokat feltártuk és hasznosítottuk. További megszorítást 
már csak feladatelhagyással valósíthatunk meg!

Az előterjesztés tartalmazza a Sába Auditor Könyvvizsgáló 
és Adótanácsadó Kft záradékát és véleményét a beszámolóról, 
mely így szól:

Az egyszerűsített éves beszámolót a számviteli törvényben 
foglaltak és az általános számviteli elvek, továbbá a vonatkozó 
kormányrendelet szerint készítették el. Az egyszerűsített éves 
beszámoló a költségvetés teljesítéséről, az Önkormányzat 2005. 
december 31-én fennálló vagyoni, pénzügyi és jövedelmi hely-
zetéről, valamint a működés eredményéről megbízható és valós 
képet ad.

A testület megtárgyalta és elfogadta a Polgármesteri Hivatal 
beszámolóját a 2002-2005 között elvégzett adóügyi tevékeny-
ségről.

Részletesen a mellékletben.

Önkormányzati testületi ülés, április 27.

2006.Ötödik szám
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Kitüntetettjeink 
bemutatását folytat-
va Líbor Mihályné 
Etikét ismerthetik 
meg a kedves olvasók, 
aki a Rákóczifalva 
Közigazgatásáért dí-
jat vehette át  a Rákó-
czi-évfordulón.

Arra kértem Etikét, 
meséljen az életéről, 
munkájáról. Míg me-
sélt, ugyanaz a derű, 
nyugalom és a mun-
kája iránti lelkesedés 
sugárzott róla, mint 
amikor még a hiva-
talban az ügyfeleket 
fogadta, fáradhatatla-
nul, készségesen.

-Tulajdonképpen nem vagyok tősgyökeres rákóczifalvi, 
Szolnokon születtem, s a Cseberérben laktunk. Iskolá-
ba Tenyőszigetre jártam, nagyon jó tanító nénim volt, 
Deményné Maca néni. Ötödik osztályos koromban Bu-
dapestre kerültem, az édesanyám testvéréhez. Nekik nem 
volt gyermekük, szerették volna, ha gondoskodhatnak 
rólam, édesanyám pedig úgy gondolta, jó tanulóként ta-
lán több lehetőségem lesz majd Pesten. Nem így történt. 
Hazajöttem, mert a szülői ház melegét semmi nem tudta 
pótolni. Aztán ideköltöztünk Rákóczifalvára, s a nyolca-
dikat már itt végeztem el. Innen kerültem a Varga Katalin 
Gimnáziumba, ott érettségiztem. A gimnáziumban négy 
éven keresztül egészségügyi politechnikát tanultam, így a 
kórházban minden nyáron két hét gyakorlatot tölthettem. 
Ezáltal az egészségügy területén is jártasságot szereztem. 
A szakiskolában csecsemő és gyerekgondozói képesítést 
szereztem. 25 évig bölcsődében dolgoztam Szolnokon. 
Nagyon szeretem a gyerekeket, ezért nem volt nehéz el-
helyezkednem.  Hosszú éveken át vezető-helyettesi beosz-
tásom volt. Az utolsó években a módszertani intézmény-
nek voltam a vezetője. 

Milyen intézmény volt a módszertani?
-Azt jelenti, hogy odajöttek gyakorlatra a tanulók és 

mindenféle új dolgot mi próbáltunk ki, mi irányítottuk a 
többi bölcsődét is. Utána elkerültem a Városházára 1983-
ban az Egészségügyi és Szociális osztályra. Az elismert 
munkám révén kerülhettem ide, területi vezetőnek. Hoz-
zám az idős gondozás tartozott. A főnököm azt mondta, 
hogy aki a gyerekekkel ilyen jól tud bánni, az az idősekkel 
is jól fog, hisz annyi a különbség, hogy a gyerekeknél egy 
gyönyörű felépülő szervezettel találkozik az ember, ez-

zel szemben az öregeknél pedig egy leépülővel, akiknek 
ugyanúgy kell a simogatás, dédelgetés, támogatás, lelki 
támasz. Tizennégy községbe jártam, hozzám tartozott az 
idősgondozás felügyelete.

 Átszervezések miatt, a községek elkerültek a város-
tól, akkor alakultak meg a családsegítő szolgálatok és 
ebbe én is bekapcsolódtam. A várost ezáltal még jobban 
megismertem. Családgondozó lettem, közben Budapes-
ten a Bárczi Gusztáv Gyógypedagógiai és Tanárképző 
Főiskolára jártam szociális szervezői szakra, ez 4 éves 
volt. Számos  romacsalád tartozott hozzám. Sok tapasz-
talatra tettem  szert, mind a hajléktalanok, mind a romák, 
de a magyar családok is ragaszkodtak hozzám. Hasznos 
tanáccsal tudtam őket ellátni, akár a gyerekek nevelé-
sével, gondozásával kapcsolatban, akár egészségügyi 
problémákkal küzdöttek. Munkahelyemen a legnehezebb 
feladatokat mindig én kaptam, de igyekeztem legjobb tu-
dásom szerint, becsületesen helyt állni. Nehéz volt el-
jönni.

 Haza azért jöttem, mert a férjem beteg lett. Egészségi 
problémái miatt praktikusabb volt a közelebbi munka-
hely. Hívtak, ismerték a munkám, s az akkor gyermekét 
váró kolléganőm helyére kerültem. Szolnokról az utolsó 
napon mégis úgy jöttem el, hogy végigsírtam az utat. Sok 
időt eltöltöttem ott, mindenkit ismertem, szerettem.

Közel állt hozzám az a munka is, amit itt végeztem, 
mind a szociális ügyek, mind a gyámügy, hiszen nagyon 
otthon voltam benne. Mindkét terület hozzám tartozott. A 
főiskolán alaposan megtanították a szociális szervezést. 
Meg volt tehát az ismeretem, és rengeteg kapcsolatom, 
amit jól tudtam kamatoztatni a munkámban. A gyámügy 
nagyon nehéz munka, kell hozzá bizonyos adottság is. 
Ezen a területen büszke vagyok arra, hogy gyereket csa-
ládjából nem ragadtam ki nevelőotthonba. Ez nagyon 
nagy dolog.  Nem volt senkivel konfliktusom, mindenki-
vel jó kapcsolatot sikerült kiépíteni. Persze problémák is 
akadtak, de ezeket valami módon  megoldottuk.

A gyermekjóléti szolgálat irányításában nagyon nagy 
szerepem volt, a fiatal munkatársaknak szívesen segítet-
tem tapasztalataimmal, s jólesett, hogy hozzám fordulnak 
egy-egy tanácsért. Ennek a munkának a lényege mindig 
az, hogy nem szabad magunktól senkit úgy elengedni, 
hogy valamit ne adjunk a klienseknek. Ez nagyon fontos 
a szociális munkában és a  gyámügyben is.

A munkád bemutatása után mesélj a családodról is ! 
-A férjem rákóczifalván született. Mi a nyolcadikat 

együtt végeztük, de egy ideig nem is találkoztunk, aztán 
egyszer mégis összefutottunk, s házasság lett belőle…
Egy lányunk van és két unokánk. Egyik unokám, Dini 6 
éves, még óvodás, a másik unokám Nórika 2 éves, ő most 
kezdi a bölcsit. Vejem történészként tanít Szolnokon.

Líbor Mihályné, Etike
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A színház bűvöletében

Egészen a cikk megírásáig azt hittem, hogy könnyű hely-
zetben vagyok, hiszen elég volt csak egy-egy szót mondani 
és beszélgetőtársam  hosszú percekig tudott a témáról beszél-
ni, de nagyon érdekes dologra lettem figyelmes, mindig visz-
szakanyarodott kedvelt, szeretett témájához a színházhoz , 
a versekhez. Ezért választottam megoldásként, hogy csak 
szavakat mondok – mint a színházi végszó –  és várom rá 
a választ. Előtte azonban engedjék meg, hogy bemutassam 
a riportalanyt és a beszélgetés apropóját. Milosits Dániellel 
beszélgetek, aki a fejedelem születésének 330. évfordulója 
alkalmából Polgármesteri Dicséretben  részesült, a település 
kulturális eseményein való aktív részvételéért, szervező

Milyen vágyaid vannak az elkövetkező időket tekintve?
-Mindenképpen a gyerekemnek szeretnék segíteni, sok 

helyre tervezek még kirándulást és ha valakinek segíthetek, 
természetesen megteszem.

 Munkám során a képviselőtestület tevékenységében is 
aktívan részt vettem. Minden testületi ülésen ott voltam. 
Jól tudtunk együtt dolgozni, elfogadták szakmai érveimet. 
Köszönöm a testület minden tagjának a munkáját. A szociá-
lis bizottság ülései is jó hangulatban teltek, annak ellenére, 
hogy komolyabb problémákat is meg kellett oldanunk. A bi-
zottságnak is szeretnék köszönetet mondani.  

Gratulálok  a kitüntetésedhez, nyugdíjas éveidre pedig jó 
egészséget kívánok családod körében!

K.G.

Meglepett, hogy már nyugdíjasként köszönthettelek. 
-2006. januárjától nyugdíjas vagyok. Bár fölajánlották, 

hogy maradhatok, de aki közel negyven évet lehúz ilyen 
szolgálatban, egy nő, aki dolgozik, feleség, anya, tanul mel-
lette, háztartást vezet annak elég volt. 55 éves korára min-
denki megérik arra, hogy elmenjen nyugdíjba. Ezt minden-
kinek be kellene látni, mert a fiataloknak is teret kell engedni
és nagyon sok fiatal nem tud elhelyezkedni, hiába végez
főiskolát. Igenis megérdemli az ember ennyi munka után, 
hogy egy kicsit még szabad lehessen, szabadon beoszthassa 
az idejét. Én is kihasználom, hogy még egészségesen sokat 
kirándulhassak. 

Hogyan tervezted meg a továbbiakat?
-Amikor az utolsó napokat töltöttem a munkahelyen, 

fölötlött bennem, hogy mi lesz velem. Már nem aggódom, 
nagyon jól érzem magam itthon, élvezem a nyugdíjas 
napokat, s bár már két helyre is hívtak vissza dolgozni, 
én mégsem vállaltam föl a munkát. Az elmúlt hetekben a 
legkedvesebb feladatot végezhettem, amit egy nagymama 
tehet, vigyázhattam az unokámra, amíg a bölcsődébe föl 
nem vették. Abba a bölcsődébe jár, ahol én is dolgoztam, s 
most nosztalgiázhatok. 

Van időm már arra, hogy a régi munkahelyi munkatár-
sakat meglátogassam, s találkozót   szervezzünk. Végre a 
háztartásban annyi időt tölthetek el, amennyit szeretnék, a 
kertben is szívesen dolgozok a férjemmel. Újabban már a 
kényelmes bevásárlásokra is jut idő. Mióta itthon vagyok 
már sok könyvet elolvastam, keresztrejtvényt fejtek, rádiót 
hallgatok, s válogatok a tévé műsorában. Gondozhatom a 
szobanövényeimet, melyeket imádok, meghálálják a sok tö-
rődést. Csodálatosak!

A kitüntetésem nagyon nagy meglepetés volt. Nem vár-
tam semmi elismerést. A munkámhoz az  adott erőt, hogy 
Szolnokon eltöltött éveim során miniszteri kitüntetést, vá-
rosi főorvosi dicséretet kettőt is kaptam, már nem vágytam 
semmire. Imádtam ezt a munkát, mert szeretem az embere-
ket, akin csak tudtam segítettem és olyan nyugodt lelkiisme-
rettel jöttem el nyugdíjba, hogy amit  meg lehetett tenni egy 
emberért én megtettem.

 Egyszercsak egy meghívót adtak át, melyben azt olvas-
hattam, hogy a március 25-i ünnepségen jelenjek meg, mert 
a képviselőtestület a közigazgatási díjat nekem ítélte oda. 
Ez nagyon nagy meglepetés volt. És nagyon szépen köszö-
nöm mindenkinek. Úgy gondolom, hogy ezt nem csak én 
kaptam, hanem a kollégáimmal együtt érdemeltük ki, hiszen 
sem a szociális, sem a gyámügyi munka nem egy személyen 
múlik.

Alkalmazkodó személyiségű vagy, sikeres munkádnak ez 
is fontos feltétele lehet.

-Ezt a munkát csak bizonyos szakmai alázattal lehet vé-
gezni. Minden emberrel meg kellett találnom azt a hangot, 
hogy megértsék, amit kérek. Amellett határozottnak és kö-
vetkezetesnek is kellett lennem.

2006.Ötödik szám
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Komáromi Kitti, kitüntetett
Csinos fiatal lány,

aki szabadideje egy 
részét feláldozva, 
rendezvényeken sze-
repel. Táncol, verset 
mond olykor-olykor 
műsort vezet, kon-
ferál. 2006. március 
25-én, II. Rákóczi Fe-
renc fejedelem szüle-
tésének 330-dik év-
fordulója tiszteletére 
tartott rendezvényen  
a Rákóczifalváért 
kifejtett kulturális, 
művészeti tevékeny-
ségért Polgármesteri 
Dicséret önkormány-
zati kitüntetésben 
részesült.

-Szívből gratulálok a kitüntetésedhez. Nem ez volt az első 
elismerés számodra. Mit is kaptál év elején?

-2006. január 22-én a Magyar Kultúra Napja alkalmából 
Rákóczifalva kulturális  életében való aktív részvételért, 
hagyományaink ápolásáért kifejtett tevékenységemért kap-
tam Emléklapot. Mindkettőnek nagyon örültem és rendkí-
vül boldog vagyok.

-Szabadidőd jelentős részét töltöd felkészüléssel, gyakor-
lással, szerepléssel. Honnan ez az elhivatottság, kötődés?

-A családból. Otthon mindig azt láttam, hogy szüleim 
igyekeztek másokon segíteni, mindketten közösségi embe-
rek voltak. Édesanyám jelenleg is a BEROE helyi szerveze-
tének vezetője. Számomra természetes volt, hogy én is így 
éljek. Engem is már korán vittek magukkal a rendezvények-
re, kirándulásokra. Emlékszem, hogy olyan 6-7 éves lehet-
tem, amikor egy farsangi rendezvényen én voltam Törpilla. 
Később a BEROE több rendezvényén kértek fel szavalni, 
műsort vezetni. Aztán jött a többi civil szervezet, számos 
községi rendezvény, több alkalommal Kisújszálláson is sze-
repeltem. 2004-ben Takácsné Editke, mint anyakönyvveze-

ció nagyon jólesik. 
-Végszó? 
- Örülök, hogy a családom elfogadta ezt az időrabló hob-

bit és büszkék az elért eredményeimre. Nagyon jólesett, 
hogy a falu közössége erre a díjra javasolt és meg is kaphat-
tam. Igyekszem a jövőben is az eddigi eredmények alapján 
dolgozni.

- Gratulálok és köszönöm a beszélgetést.
Feketéné Molnár Zsuzsanna

munkájáért.
-Rákóczifalva?
- Nem itt születtem, édesanyám helybéli volt, 1977-ben 

költöztünk ide, azóta itt élek.
-Iskola?
-Itt jártam általánosba, majd Szolnokon szakmát ta-

nultam bádogos lettem. A Gépipari Szakközépben érett-
ségiztem.

- Család?
- Nős vagyok, feleségem Ildikó kozmetikus, lányom 

Anna 6 éves, fiam Kristóf 3. Nemrégiben épült fel a há-
zunk, úgy hogy itt szeretnék családommal élni, dolgozni 
ezen a településen.

- 1993?
- Fontos évszám az életemben. Ekkor kerültem a Híd 

Színház társulatához. Erről a színházról tudni kell, hogy 
amatőr színjátszók alkotják a tagságát. Vezetője Rigó 
József , én elejétől fogva vele dolgozom.

-Bemutatók?
- Minden évben egy-két bemutatója van a társulatnak. 

Céhes felállásban dolgozunk, ami annyit jelent, hogy 
minden feladatot mi magunk végzünk. Készítjük a jelme-
zeket, díszletet, szervezzük az előadásokat, értékesítjük 
a jegyeket. Promóciós anyagot készítettünk a megjelent 
kritikákból és az előadásokból. Jelenleg a Madarak című 
egyfelvonásos darab van műsoron. Ez egy érdekes utcaz-
színházi produkció, vásári komédia. Jelképes támogatást 
kapunk a szolnoki önkormányzattól, a költségek többi 
részét nekünk kell „kitermelni:”

- Fesztiválok?
- Rendszeresen fellépünk szakmai bemutatókon, pél-

dául az Alternatív Színházi Szemlén, ahol olyan ismert 
színészek és rendezők vesznek részt, akik valamikor ma-
guk is amatőrként kezdték, pl. Jordán Tamás, Mucsi Zol-
tán és a nemrégen elhunyt Balkay Géza. Országhatáron 
túl is megmérettük már magunkat. Németországban és 
Romániában jártunk. Azt tapasztaltam, hogy külföldön 
elismertebb az amatőr színjátszás. Csodálatos volt, hogy 
a Művészetek Völgyében is felléphettünk . A Csodálatos 
Mandarint adtuk elő kb. 500 ember látta. Talán az idén 
is eljutunk ide. Több díjat is elhoztunk már ilyen feszti-
válokról, pl. a Magyar Művek Fesztiválján a Csodálatos 
Mandarin arany minősítést kapott, de a legjobb rendezés, 
csapatmunka és előadás díját is elnyertük.

-Terveid?
- Nagyon szívesen foglalkoznék gyerekekkel, mozgás-

kurzust végeztem és az itt tanultakat szívesen továbbad-
nám nekik. Talán sikerül ezen a területen továbbtanulni. 

-Hobbi?
- A színház, a versek, olvasni és írni is nagyon szere-

tem őket. Valamint a házkörüli teendők.
-Népszerűség? 
 - Nehezen   szoktam meg, a taps   a személyes   gratulá-
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Ritkán esik szó a Rákóczifalván élő 
középiskolás fiatalokról. Hajnalban in-
dulnak iskolába, késő délután, gyakran 
este érkeznek haza. Sokan közülük ki-
emelkednek tehetségükkel valamilyen 
tantárgyban vagy művészeti ágban. 
A környékünkön lévő középiskolákat 
felkeresve számos tehetséges diákra 
bukkantunk. Őket mutatjuk be soroza-
tunkban.

Ebben a hónapban a szolnoki Ruha-
ipari Szakközép- és Szakiskola tanulóit 
kerestem fel, de a sok tanulás és a vizs-
gaidőszak miatt sajnos csak egy hölgy 
tudott időt szakítani rám.

Juhász Zsuzsanna elsős a Ruhaipa-
riban. Amikor ezt közölte velem a tele-
fonba, először azt hittem, hogy az álta-
lános iskolát nemrég elvégzett diákról 
van szó. A későbbiekben kiderült, hogy egy picit idősebb, 
de annál színesebb egyéniségről fogok most beszámolni.

Zsuzsa általános iskolai tanulmányait itt Rákóczifalván 
végezte. A középiskola öt éve(4+1 év technikus képzés) 
után már környezetvédő vízgazdálkodó technikusi képe-

Akikre büszkék lehetünk
sítéssel rendelkezett, majd elvégzett 
egy boltvezetői tanfolyamot. Sajnos a 
vízgazdálkodói képesítéssel csak Nyu-
gat-Magyarországon tudott volna el-
helyezkedni, ő inkább maradt, és úgy 
gondolta, hogy belefog abba, amihez 
igazán kedve van. Most a Ruhaipari 
érettségi utáni 2 éves kozmetikusi kép-
zésén vesz részt. S minthogy a jó pap 
holtig tanul, a jövőben szeretne még 
egy masszázs, tetováló illetve sminkes 
tanfolyamot is elvégezni. Azt sem tart-
ja elképzelhetetlennek, hogy a későb-
biekben az orvosira jelentkezik, hogy 
bőrgyógyász szakorvosként „működ-
jön” tovább.

Általános iskolától kezdve számos 
magyar irodalom, nyelvtan ill. törté-
nelemversenyen ért el szép sikereket, 

majd középiskolában már a kémiával is részletesebben fog-
lalkozott.

Ezen tartalmas sorok után szeretnénk sok sikert és kitar-
tást kívánni céljaid eléréséhez!

 Hably Dóra   

tesen szeretnék továbbra is részt venni a község életében, 
hiszen itt élek, itt lakom. 

-Hogy van időd minderre? Úgy tudom, hogy most is tán-
colsz.

-Igen. Jelenleg is tagja vagyok a néptánc együttesnek. Én 
mindig így éltem, pörögtem. Vers és prózamondó versenyek, 
néptánc fellépések. Németország, Lengyelország, Románia, 
rengeteg hazai és külföldi szereplés. Szeretem csinálni, nem 
is tudom mi lesz, ha nem tehetem.

-Köszönöm a beszélgetést, további sikereket kívánok, és 
az elkövetkező vizsgáidhoz sok szerencsét!

-Én köszönöm a lehetőséget, és az elismerést, valamint 
mindenkinek aki segítségemre volt a támogatást és bizta-
tást.

F.F.     

tő felkért, hogy esküvőn, névadón szavaljak. Később egyéb 
közreműködői feladatokat is elláttam, a zenei aláfestésről is 
gondoskodtam. 2005-ben már Szajolban is végeztem ilyen 
munkát a Szajoli Szabadidő Központban. Szeretném ezúton 
megköszönni Editkének a bátorítást, biztatást, azt a sok se-
gítséget, ami nélkül nem biztos, hogy ez ment volna.

-Hogy állsz a tanulással, mik a terveid?
-Tiszaföldváron a Hajnóczi József Gimnázium és Szak-

középiskolában érettségiztem, most pedagógiai asszisztens 
képzésre járok. Jövőre el szeretném kezdeni a gyógypedagó-
giai asszisztens képzést, azután pedig szeretnék tanítóképző 
főiskolára jelentkezni. Minden vágyam, hogy gyermekekkel 
foglalkozhassak. A jelbeszédből sikeres vizsgát tettem, júli-
usban pedig szeretném letenni a KRESZ vizsgát, és sikeresen 
befejezni a     gépkocsivezetői       tanfolyamot.     És természe-
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 VARSÁNY KÖZÖSSÉGI HÁZ

Mi volt az a lidércnyomás, amelyik a földkerekség min-
den nemzetének a lelkére fojtogató erővel nyomaszkodott 
rá, amikor valószínűvé lett, hogy a Jelenések könyvének 
óriási, vérvörös paripája, a háború vágtatva vonul végig 
a világon? Miért jelentettek egyik-másik városból pá-
nikszerű megdöbbenést?

A modern háborúról a tömegek minden gondolkodó 
tagja is tudja, hogy egyetemes pusztítás. A világháború 
veszélye még előttünk van. Ki nyerte meg ezt a háborút? 
A győztes országok is nem kerültek-e belső lelki és gaz-
dasági válságok lázakat termelő ragályának hatása alá? 
Az egyes népek úgy össze vannak szőve szellemi-gazda-
sági érdekek szálaival, a föld óriási labdáját úgy tartják 
össze ezek a láthatatlan abroncsok, hogy egyetemessé 
válik minden, látszólag helyi baj és nyomorúság.

Azonkívül a modern háborúban kitágultak a harcte-
rek, meghatványozódtak a csaták, minden város és min-
den falu és lakás egy-egy darabja az óriási harctereknek. 
Életével vesz részt a mai háborúnak a küzdelmeiben az 
aggastyán, az asszony és a gyermek. Nem úgy van, mint 
a világháborúban, hogy távoli frontokon dörögtek az 
ágyúk, s idehaza egy szorongó és gondokkal viaskodó 
nép várakozott.

Vajon elért-e oda az emberiség, hogy lehetetlen lesz 
számára a háború? Ma senki sem tudja, de egy nagy ér-
zés mégiscsak átment az emberiség óriás testének min-
den kicsiny sejtjén. Akik mosolyogva és gúnyolódva 
beszéltek az ember teremtésének a történetéről, Ádámról 
és Éváról, ma megérezték, hogy az emberiség mégiscsak 
egy nagy élő test, egy óriási közösség, szerves egység, s 
ennek a testnek bármelyik részén üszkösödik a seb, nem 
tud az egész test nyugodt lenni miatta. Nem tudjuk, Isten 
mit ád, és mit enged meg, de a fekete égen is olvassuk 
ezt a tanítást.

Református Élet V. évfolyam 40. szám, 1938. október 1.

Hatvanegy esztendővel a II. világháború befejezése után, 
május 7-én, vasárnap, az Integrált Szabadidő Központ emlé-
kezni hívta a település polgárait.  Rendhagyó megemlékezés 
volt: nem volt ünnepi beszéd, nem volt szónok. Célunk a hat 
évtizeddel ezelőtti évek felidézése volt a művészetek, vagyis 
az irodalom és a zene segítségével. Az Aranyősz Idősek Ott-
honának lakója, Darida Józsefné tolmácsolásában hallhatta 
a közönség a „Ballada a hősökről” című költeményt. Berta 
László előadóművész Edit Piaf Hova tűnt a sok virág? című 
világhírű sanzonját énekelte. Milosits Dániel ismét könnye-
ket csalt a szemekben megrendítő előadásmódjával.

Szintén az 1940-es évek végét jelenítette meg az a Varsány 
Közösségi Házban rendezett kiállítás is, melynek dokumen-
tumait, tárgyait helyi lakosok gyűjtötték össze. A tárlaton 
bemutatásra kerültek korabeli újságok, használati tárgyak, 
pénzek, dokumentumok, fényképek, katonai felszerelések, 
fegyverek. És mindegyik tárgy, mindegyik levél mesélt a 
nézőknek: egyéni és családi történetekről, tragédiákról. A 
túlélésről és az újrakezdésről. A közös múltról.

Cs. Csáti Réka

AZ EMBERISÉG ÓRIÁSA „HATVAN ÉV MÚLTÁN…”

Kereken fél évszázaddal ezelőtt zajlott le hazánk egyik 
legtragikusabb forradalma, az 1956-os forradalom és sza-
badságharc. Október 23-án az 56-os eseményekre emléke-
zünk, illetve a magyar köztársaság kikiáltására. Ezt a két 
évet: 1956-ot, illetve 1989-et szeretnénk megidézni egy 
kiállításon, melyet a Varsány Közösségi Házban rendezünk 
ősszel.

Tisztelettel kérjük, ha van a birtokában korabeli tárgy 
(használati tárgy, ruházat, játék), dokumentum (levél, bi-

KIÁLLÍTÁS 1956-RÓL ÉS 1989-RŐL

zonyítvány, újság, könyv), amit szívesen megmutatna má-
soknak is, juttassa el a Varsány Közösségi Házba (Szabadság 
tér 10.) vagy a könyvtárba (Rákóczi út 21.) október elejéig. 

Az összegyűlt tárgyakból kiállítást rendezünk, melynek 
a megnyitójára 2006. október 23-án, a községi megemléke-
zésen kerül sor.

Segítségüket előre is köszönjük!
Integrált Szabadidő Központ
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KÖNYVTÁR

A könyvtár tájékoztatja a lakosságot, hogy nyáron folya-
matos nyitva tartás mellett várja az olvasókat , a látogatókat.

Kérjük az olvasót, hogy lejárt határidejű könyv(eke)t 
haladéktalanul hozza vissza. A kölcsönzési határidő figye-
lembe vételével lehetőséget ad egy másik olvasónak pl. egy 
keresett, bestseller könyv rövid időn belüli elolvasásához. 
Ne fossza meg ettől a lehetőségtől! Ugyanis a költségve-
tés nem teszi lehetővé egy dokumentum több példányszámú 
beszerzését.

Továbbra is biztosítjuk az Internet-hozzáférést, a fénymá-
solást, a fax küldését és fogadását. Közel 50 videokazetta áll 
az érdeklődők és mindazok rendelkezésére, akik szeretnék 
felidézni a település régmúlt eseményeit.

A 21 ezer kötetes könyvállomány folyamatosan bővül 
új dokumentumokkal. Ez teszi lehetővé a különböző olva-
sói igények maximális kielégítését. A kisolvasók körében 
továbbra is népszerű a leporello, a mese- és a képeskönyv 
pl. Walt Disney, Zdenek Miler, Marék Veronika. A tizenéve-
sek szívesen olvassák  Thomas Brezina, Meg Cabot,   J. K. 
Rowling regényeit. A felnőttek pedig keresik a kalandos, 
romantikus műveket pl. Dan Brown, Danielle Steel, Nora 
Roberts, Dean R. Koontz. De kölcsönzik a Világsikerek so-
rozat köteteit. A sikerlista élén a mai napig is Dan Brown: A 
Da Vinci-kód   című regény áll.

Érettségizők figyelem!
Könyvtárunkban megtalálhatók a szóbeli érettségihez 

segítséget adó szaktantárgyi könyvek. A világhálóról pedig 
letölthetők a kidolgozott érettségi tételek (pl. erettsegi.link-
center.hu).

Ha egy művet keres és nem tudja megszerezni? Fordul-
jon hozzánk!

Ha kikapcsolódásra vágyik? Olvasni szeretne egy köny-
vet? Forduljon hozzánk!

Szüksége van szakkönyvre? Forduljon hozzánk!
Ha fénymásoltatni szeretne? Faxot akar küldeni? For-

duljon hozzánk!
Közhasznú információra van szüksége? Forduljon hoz-

zánk!
Internetezni szeretne? Forduljon hozzánk!
Laminálás? Spirálozás? Forduljon hozzánk!
„ A könyvtárban jobb, mert a fontos dolgok belül tör-

ténnek…”
Kölcsönzési idő:
Hétfő: ---------  14-18
Kedd:                10-12                14-18
Szerda: 10-12  14-18
Csütörtök: 10-12  14-18
Péntek: ----------- 14-18

Szeretettel vár mindenkit a két könyvtáros.

Könyvtári tájékoztató
 Ezt a tesztet már 50 éve használják, és nagyon sokan 

pontosan megválaszolták.
Ha nem érnél el magas pontszámot, csak arra gondolj, 

hogy Bill Gates is megcsinálta ezt a tesztet, de csak 3 
találata lett.

A válaszokat húzd alá!
1./ Van július 4-e Angliában?
    Nem tudom;    Igen;    Nem
 2./ Hány születésnapja van egy átlagos férfinak?
    Nem tudom; 1;    2;    3++;    4++;    5++;    10++
 3./ Néhány hónap 31 napos, mennyi hónapnak van 28 
napja?
    Nem tudom;    1;    2;    3;    6;    9;    12
 4./ Hány kiállítás lehet a baseball-ban?
    Nem tudom;    2;    3;    6;    8
5./ Van-e lehetőség Magyarországon egy férfinak feleségül
venni az özvegyének a testvérét?
    Nem tudom;    Igen;    Nem
 6./ Ha 30-at elosztod 1/2-el, és hozzáadsz 10-et, mennyit 
kapsz?
    Nem tudom;    10;    35;    50;    70;    90
 7./ Ha van 3 alma, és elveszel belőle 2-t, hány almád 
marad?
    Nem tudom;    1;    2;    3
 8./ A doktor ad neked 3 tablettát azzal az utasítással, hogy 
félóránként vegyél be 1-et. Hány percig tartanak a tablet-
ták?
    Nem tudom;    20;    40;    60;    90
 9./ Ha egy farmernek van 17 bikája, és mindegyik elpusz-
tul 9 kivételével, mennyi marad?
    Nem tudom;    1;    3;    5    7;    9
 10./ Hány kétnemű állatot vitt Mózes bárkája?
    Nem tudom;    3    2;    10
 11./ Hány 30 Ft-os bélyeg van 1 tucatban?
    Nem tudom;    1;    3;    6;    9;    12
 (Forrás: internet)
 Megoldási kulcs:
 1./ Igen! Július 3-a után jön
2./ Csak 1
3./ 12, az összes hónapnak
4./ 6, 3-3 oldalanként
5./ Nem- mert már halott
6./ 70, mert ha 30/0.5=60  60+10=70
7./ 2, elvetted azokat, emlékszel?
8./ 60- kezd az elsővel, majd 30 perc múlva vedd be a má-
sodikat, újabb 30 perc múlva a harmadikat
9./ 9
10./ 0. Mert Noénak volt bárkája. Mózesnek nem volt 
bárkája!
11./ 12 bélyeg 1 tucat

Könyvtár

Milyen okos vagy valójában?
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A jelenleg 25 főt számláló civil szervezet vezetőjével 
Gaál Jánosné Eszterrel beszélgetek. A klub – egyébként a 
település legfiatalabb civil szervezete - 2006. február 09-i
alakuló ülésén 22-en vettek részt, azóta többen kérték fel-
vételüket. Három jelentkezőt már felvettek, egynek a fel-
vétele folyamatban van.

-Az alapító tagok 2/3 része a II. Rákóczi Ferenc Nyugdí-
jas Klub tagja volt. Mennyiben tér el célotok, szándékotok 
a régi klub célkitűzéseitől, mi a Ti alapvető szándékotok ?

-Céljaink szinte szóról-szóra megegyeznek a régi klu-
bunk céljaival. A tagságnak színvonalas szórakozási lehe-
tőséget biztosítani, egymást, főleg az idősebb klubtársain-
kat segíteni, a közéletben bizonyos szereplési lehetőséget 
szerezni. Kapcsolatot keresni és tartani a település többi ci-
vil szervezetével. Alig két hónappal megalakulásunk után 
már aktívan kivettük részünket a település majálisának 
színvonalassá tételében. Lángosevő versenyt szerveztünk 
a gyermekeknek, lángost sütöttünk. Szándékunkban áll a 
Gyermek Napi rendezvényen palacsintát sütni és vendégül 
látni a gyerekeket egy finom palacsintára.

-Mit kell tudni a klubról, ki lehet tagja  a szervezetnek?
-Klubunknak tagja lehet bárki, aki elfogadja szabáy-

lyainkat, tud és akar közöttünk dolgozni, lenni. Elfogadja 
kis közösségünk legfőbb szabályát, nem bántunk senkit. 
Ez egy olyan falu, ahol a civil szervezetek nem, bántják 
egymást és a falu érdekében összetartanak. Klubunk en-

Az Együtt Egymásért Rákóczi Klub

A II. Rákóczi Ferenc Nyugdíjas Klub női énekkara, a Rá-
kóczi Népdalkör 2006. 05. 13-án Túrkevén megmérettetett. 
A 12 fős kar részt vett a területi minősítő versenyen, ahol 
eredményesen szerepeltek és elnyerték a jogot, egy későbbi 
időpontban megrendezésre kerülő országos versenyen való 
részvételre. 

Az énekkar tagjai:

-Bóka Sándorné 
-Csőke Lajosné 
-Elekné Pusztai Erzsébet
-Kiss Károlyné 
-Makai Ferencné
-Máté Lászlóné
-Merenáné Pellczhoffer Erzsébet
-Meskó Józsefné 
-Munkácsi Jánosné
-Nádas Imréné 
-Szabó Jánosné I. 
-Szabó Jánosné II. 

nek a jegyében él és tevékenykedik. Véleményt nyilvánít 
a község egészét érintő ügyekről, de a munkából is kiveszi 
részét. Első szóra csatlakoztunk a tavaszi takarítási akció-
hoz, a 442-es út melletti szemétgyűjtő megmozduláshoz. A 
klubot négy fős vezetőség irányítja és van egy 2 fős ellen-
őrző bizottságunk.

-Említetted az előbb, hogy terveitek között szerepel a 
Gyermek Napi palacsintasütés. Van-e még valami a tarsolyo-
tokban, mik a további terveitek?

-Az egyén is és egy civil szervezet is csak akkor él meg, 
ha tervez. Nekünk is vannak más terveink is. Szeretnénk 
továbbra is szerepet vállalni a falu közéletében, aktívan 
részt venni a településszintű rendezvényeken. Ezen kívül 
kacérkodunk egy saját rendezvény lebonyolításának ter-
vével. Ez a rendezvény egy disznóvágás lesz mégpedig a 
Hagyományőrző Rákóczi Disznótoros, amit ez év decem-
berére tervezzük. A palacsintasütéskor a gyerekeket láttuk 
vendégül, itt pedig az Arany Ősz otthon lakóit szeretnénk 
vendégül látni.

-Esztike! Köszönöm a beszélgetést, kívánom, hogy so-
káig, jó erőben és egészségben legyetek együtt a saját és a 
falu céljainak érdekében!

-Köszönöm a bemutatkozás lehetőségét és jó egészséget 
kívánok a Rákóczi lap valamennyi olvasójának és munka-
társának!

F.F.

Szép volt  lányok!
Az énekkart felkészítette Sándorné Pusztai Erika tanárnő, 

akinek ezúton is köszönjük önzetlen munkáját !
A lap valamennyi munkatársa és olvasója nevében gratu-

lálok a lányoknak a szép sikerhez! 
      F.F.

C I V I L E K

2005. májusi anziksz
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Május utolsó vasárnapja a gyermekeké! A mienk! Mert 
mindenki gyerek még, úgy hiszem. Valamennyiünknek van-
nak szülei akár köztünk, akár odafent a menyben. Sokunk 
nagy gyerek marad felnőttként is és ezt legbelül a szívünk 
mélyén éreznünk kell.

De rossz ember nem lehet, akiben az ő érzéseik, tulajdon-
ságaik lakoznak, mert tudjuk, hogy tisztaságuk őszinteségük 
igazi kincs a felnőttek világában. 

És ezen a vasárnapon őket ünnepeljük.
Én is egy olyan nagy gyerek vagyok, aki már kezd a fe-

lelősségteljesség, céltudatosság irányába, a felnőttek vilá-
gába belekóstolni. Ami az életemben és mindannyiunkéban 
egy nagy változás, egy kíváncsi izgalmas érzés, de most már 
tudom felnőttnek lenni néha nehezebb, mint kisgyerekként 
élni. 

Úgy hiszem minden korosztálynak, korszaknak megvan a 
maga varázsa, ami eddigi sorsomban jelen volt és jelen van.

CSAK ÉSZRE KELL VENNÜNK ŐKET!
Ilyen jó érzésekkel gondolok vissza a kiskoromra, mert 

megadatott, hogy olyan családba születhessek, nevelkedjek, 
ami a mai világban egyre kevesebb embernek adatik meg. És 
akiknek meg megvan nagyon sok esetben, ezt nem értékelik. 
Pedig ennél nagyobb kincset nem adhat az élet számunkra. A 
CSALÁDNÁL NINCS NEMESEBB A FÖLDÖN.

Emlékszem én egy igazi rosszaság voltam. Nem az az iga-
zi kislány, aki Barbie-zik, babák haját fésülgeti, vagy a kis 
szoknyákba bújva anyu ékszereiben pipiskedik, és netán ma-
mával sertepertél a konyhában és fözőcskézik. Hanem ennek 
az ellentettje.

Szüleim kisfiúnak vártak, nem az lettem, de olyan voltam.
Mindig fiukkal játszottam. Imádtam a mach-boxozást, a döm-
perezést, olyan játékokat játszani, amit a kislányok nem iga-
zán szerettek. Azok közé tartoztam, akik mindig elkövettek 
valami csínytevést. Csak 5 évvel késöbb, mikor a kishugom 
született, és tudni kell ő egy igazi kislány volt, vele pótoltam 
be a babázás élményeit, amikre szívesen gondolok vissza. Ő 
még pici volt, én addigra már megnőttem – 10éves voltam –, 
akkor tört ki belőlem kislányi mivoltom. Utána sülve, főve 
babáztunk, amit már akkora nagyon szerettem. A mai napig, 
ha családi összejövetelek vannak, nagynénikémék, akik sokat 
voltak velem, na és persze nagymamámék mindig mesélik a 
rosszcsont történeteket, milyen is voltam gyerekként.

És jó érzés hallgatni, visszaemlékezni, derülni rajtuk!

Egy nap a GYEREKEKÉ, de nem ez számit, hanem ami mögötte van

G Y E R M E K N A P

Én voltam az első gyerek, az első unoka, így akkoriban ne-
kem járt ki minden figyelem és gondoskodás, kényeztetés. Ez
a mai napig megvan bennem, hogy szeretek a családi közép-
pontban lenni. 

Kisgyermekként mindenki máshogy látja a világot, nem 
ismeri még a hazug képet, amit a világ ad magából, csak azt 
a gyermeki öszinte képet, amit ő képzl el és lát magában és 
mindent, amit nem ért, leforditja az ő kis saját nyelvére, amik 
meseszépek. Kisgyerekként a felnőttek világa nagyon érde-
kes, és nagyon vágyunk rá hogy megismerhessük. Emlékszem 
mindig arra vágytam, hogy de jó lesz, ha majd én is tudok 
beszélgetni másokkal. Mert az anyukák a játszotéren leültek, 
és csak azt láttam, nem játszanak, csak mondanak egymásnak 
valamit és nekem ez nagyon tetszett. Nagyon vágytam arra, 
hogy már én is felnőtt legyek és tudjak beszélgetni! Ilyen és 
ehhez hasonló vágyai vannak a gyerekeknek, amit mi tudunk, 
kis butaságok, mert én is tudtam beszélgetni, csak a felnőttek 
világa és nyelvezete más volt, egy ismeretlen és érdekes do-
log.

A gyermekkorom határozta meg az eddigi életemet. És 
ez fogja továbbra is, mert ez az időszak döntötte és dönti el 
milyen vagyok és milyen leszek a közeljövőben. De azt már 
most tudom, hogy amit kaptam gyermekként szüleimtől azt 
viszonozni fogom, mert ennél szebb időszakot nem kívánhat 
magának az ember.

A gyermeknapok is csak rólunk szóltak, odamentünk, aho-
va a legjobban elvágyódtunk. Ilyenkor a szabadban, a városli-
getben töltöttük a napot, ahol rengeteg program szokott lenni 
gyermeknapon. Pesten bárhova megy a család, mindenhol van 
valami, amivel el lehet tölteni egy nagyon szép és mozgalmas 
napot. Azt is, tudom, hogy vidéken is mindig nagyon színesek 
a programok, jo pár messzi városunkban voltunk kirándulni.

Bár nekem minden nap gyereknap volt!
Minden szülőnek ezt tanácsolom, adjunk meg mindent 

gyermekeinknek, mert ez a sorsdöntő életükben. 
És vigyük ki vasárnap a gyerkőcöket a szabadba játszani, 

élvezzük a programokat ezeken a szép nyári napokon 
Én is ezt szeretném majd a gyermekemnek átadni, ahogy 

szüleimtől láttam a nevelésünket.
ŐK AZ ÉN PÉLDAKÉPEIM!
És ne csak egy napot emeljünk ki abból a sokból ami van, 

mert nem ez számít, hanem próbáljuk minden napunkat úgy 
végigélni, hogy az anyák napja, gyermeknap, születésnap 
vagy karácsony… legyen!

És tudom, hogy ezt meg lehet formálni, csak akarni kell! 
Nagyon sok kisgyereknek kivánom, hogy olyan emlékei és 

olyan érzései legyenek felnőtt korukra, mint amiket én érzek 
és gondolok.

És mindenkinek NAGYON BOLDOG GYERMEKNA-
POT KÍVÁNOK!

Kiss Bernadett
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2006. május 12-én DIÁKKÖZGYŰLÉST tartott diák-
önkormányzatunk, melyet iskolánk igazgatónője, Vadász 
Istvánné kezdeményezett.

A közgyűlés témáját a diákok előzetesen összegyűjtött 
problémáiból állítottuk össze. Reményeink szerint minden 
tanuló kielégítő választ kapott a nevelőktől és az igazgató-
ságtól.

E nap délutánján rendeztük meg a hagyományos REVANS 
KUPÁT, melyen a szülők, nevelők, diákok a labdarúgás ill. 
az asztalitenisz sportágban mérték össze erejüket. Sajnos a 
vártnál kevesebb szülő jött el a mérkőzésekre, de a jelenlé-
vők igen jó hangulatban töltötték el ezt a sportdélutánt.

Szénási Mihályné
DÖK

Diákönkormányzati hírek

Rákóczifalva nyugdíjas- és iskolai népdalköre 2006. má-
jus 13-án Túrkevén Országos Pásztordal-verseny területi 
minősítőjén vett részt.

Budavári István 11 éves tanuló megfelelt minősítést, a 
nyugdíjas népdalkör dicséretes, az iskolai 22 főből álló cso-
port pedig kiváló minősítést kapott.

A két csoport továbbjutott az országos minősítőre, ahol 
reméljük további szép eredményt fognak szerezni.

Sándorné Pusztai Erika népdalkör vezetője

Művészetoktatási Intézményünk május 20-án tartotta az 
évek óta megrendezésre kerülő év végi gálaműsorát.

Néptánc tagoztunk 12 csoportjának 213 tanulója mutatta 
meg tudását a szép számú közönség előtt.

Egyformán nagy sikert arattak az alsóbb évfolyamok népi 
gyermekjátékokra épülő koreográfiái és az idősebb korosz-
tályok látványos táncai.

Köszönjük minden szülő és támogató segítségét. A gála 
bevételét az alsóbb évfolyamok ruháinak varratására fordít-
juk.

 Foto, szöveg: Hőnyiné Nagy Erzsébet

Pásztordal-verseny 

Néptánc gála 2006.
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 A Rákóczi Lap szerkesztősége
nagy tisztelettel köszönti 
a Rákóczifalván élő,
valamint községünkben 

dolgozó nevelőket
a Pedagógusnap alkalmából.

„Ha az embert olyannak vesszük, mint amilyen, tulaj-
donképpen rosszabbá tesszük. De ha olyannak vesz-
szük amilyennek lennie kell, akkor tesszük őt, amivé 
lehetne.” 

(Goethe)

E L M É L K E D É S

Azt hiszem a cím magyarázatát azzal kell kezdeni, hogy 
volt kísérlet a szocializmusban munkásosztály nélkül építeni 
a rendszert. Igazából a termelő munkásság töredéke volt az 
irodákba „rejtett” dolgozóknak. 

Most polgári demokráciát kellene valahogy „összehozni” 
polgárok nélkül, mert a polgárt nem arról lehet megismerni, 
hogy terepjáróval jár és télen nyaral, hanem családi életet él, 
kiállításokra jár, színházba bérlete van… és igénye van.

Hogy mire? Lakhelyén résztvenni a közéletben, a kultu-
rális megmozdulások résztvevője, vagyis az életét meghatá-
rozza a kultúrához való viszony. 

Rákóczifalva ebben is pillanatok alatt ráérzett a változásra 
és polgárai kiállításainkon nagy számban szoktak megjelen-
ni. Ezzel az a pezsgés, amire szüksége van egy közösségnek, 
helyet és időt talált. A közös gondolkodás csíráiból ötletek és 
abból megoldás válhat. A fejlődés itt helyben látható, mert a 
hozzánk érkező vendégek is elismeréssel szólnak a kiállítás 
színvonalairól, a sokszínűségről és ami még nagyon fontos, 
hétvégén is eljöhetnek a múzeumot megnézni. 

Magas színvonalon kell ezután is működnünk, hogy a tu-
rizmus több ága ki tudjon fejlődni, hiszen olyan lehetőségek 
körvonalazódnak, amivel a falu élete új alapokra helyezhető. 
Igaz nálunk nem dekoráció a polgár. 

Balázs Antal

Nostradamus
2006 

100 nap  - 100 lépés – 100 %-os áremelés
I. Megszűnik a TV 2-n az Áll az alku című műsor és 
csak a leendő pénzügyminiszter játszhat. Ezzel talán se-
gít a költségvetésen.
II. Magyarország megkapja a fegyverzetet az öt Grippen 
vadászgéphez, igaz ezzel csak az adófizetőket tudják ri-
ogatni, hogy már megint mennyibe került ez az egész.
III. Még nem dönti el a kormány, hogy receptre írja-e ki 
a gázt, vagy ha már megfagytak, akkor kompenzálják a 
lakosokat fizetős kórházi ággyal.
IV. A történészek találnak adatokat Szent István korá-
ból, amiben igazolható lesz, hogy az összes kölcsönt 
még Attila király és Bendegúz vette fel. 
V. Rúzsa Magdi megpróbálja a lehetetlent, Zoránt, 
Bródyt, Presszert, Pélyt, és a többi „énekesünket” beve-
zeti az éneklés tudományába.
VI. 100 év múlva választ kapunk, hogy miért élünk rosz-
szabbul, ha dübörög a gazdaság és Pistikének is tiszta 
maradt a keze.
VII. A zöldár után jön a MAGAS(ár) és utána az időközi 
(homokzsák) választás.

Balázs Antal

Polgári dekoráció
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Április 30
Mára hagyománnyá vált a MÉHES ANTAL fogathajtó 

emlékverseny. A versenybíróság tagjai és a távoli település-
ről érkezett versenyzők, vendégek egyöntetű véleménye az, 
hogy Kelet-Magyarország egyik, ha nem a legjobb lovas-
stadionjában zajlik a rendezvény. Az érdeklődésre jellemző, 
hogy több mint 20 fogat nevezett mindkét számban. 

A sikerhez nagyban hozzájárult a kellemes napsütéses 
időjárás, így mind a résztvevők mind a nézők kellemes kö-
rülmények között évezhették a pályán zajló produkciókat. 

A Méhes Antal vándorkupát, melyet a Nagyközségi Ön-
kormányzat adományozott,

Nagy Zoltán, az akadályhajtás I. helyezettje
nyerte meg, és őrizheti jövő tavaszig.

Két szép nap, az egyik napos…

E nap krónikájához tartozik még a délután 15-18-ig tartó 
amerikai futball bajnokság OB I-es fordulója, melyet több 
száz érdeklődő buzdítása mellett a pályaválasztó Szolnok 
Soldiers csapata nyert 35-0-ra

További eredmények:
Akadályhajtás:
2. Kovács István
3. Kiss Sándor
4. Csintalan Imre
5. Mari Ervin
6. Ifj. Bendő Mihály
Vadászhajtás
1. Kiss Sándor
2. Ifj. Gráczer Sándor
3. Nagy Zoltán
4. Mari Ervin
5. Ifj. Bendő Mihály
6. Csintalan Imre
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Lelkes főzőcsapatok, még lelkesebb focisták, változa-
tos színpadi programok, szépszámú közönség, fantasztikus 
hangulat - és csepergő, szakadó, szemerkélő, zuhogó eső. 
Ez volt a Rákóczi Majális 2006-ban.

A legkisebbeket a Csemetekertben várták az Integrált 
Szabadidő Központ dolgozói. A kicsik és szüleik ezúttal is 
új kézműves technikával: lufi-hajtogatással és sárkánykéz-
szítéssel ismerkedhettek meg. A legkisebbek körében rend-
kívül népszerű horgászjátéknál ismét a Beroe tagjai segí-
tették az apróságokat. Az EU-sátorban az Európai Unióról 
tudhattak meg hasznos információkat az érdeklődők.

A kis focistáknak Ruskó Zsolt szervezett villámtornát, 
míg a felnőtt kispályás labdarúgó tornát Hegedűs Mária 
bonyolította le. (Az eredményekről az írás végén találnak 
beszámolót.)

Az Arany Fakanál Főzőversenyt immár negyedik alka-
lommal vezényelte le Csüllög Gábor. A legfinomabb étek-
nek a Vadász István által készített kakaspörkölt bizonyult 
a háromtagú zsűri (Tóthné Fábián Ágnes, Barhács Péter, 
Csüllög Gábor) ítélete szerint.

Délelőtt a Rákóczi Hírmondóé volt a színpad: élő kí-
vánságműsor, villámriportok színesítették a rádió élő köz-

Esőáztatta majál is
vetítését.

Egy órától a Szolnoki népi zenekar szolgáltatta a ze-
nét az ebédhez. Őket követték a Rákóczi Néptáncegyüttes 
táncosai – mint mindig, most is óriási sikerrel. Különböző 
táncstílusokat láthatott a kitartó közönség: a Zsanett Mo-
dell- és Táncstúdió után break-bemutatót, majd a Gül Baba 
rózsáinak hastáncbemutatóját.

Az Együtt Egymásért Rákóczi Klub tagjai lángos-evő 
versenyt szerveztek a gyerekeknek. Kőrösi Tibi és Ivánfi
Brigitta szkander bemutatót és –versenyt rendeztek. A 
színpad előtt került sor az erős emberek bemutatójára a 
Kondi Alapítvánnyal és Ulviczki Mihállyal.

Első alkalommal került sor kötélhúzó versenyre az ön-
kormányzati képviselők, illetve a civilek között: óriási csa-
tában végül a képviselők győztek. Visszavágó jövőre lesz! 
A napot sörivó verseny zárta – négyszeres bajnok avatásá-
val. (Az eső miatt végül csupán egy rendezvény maradt el: 
az utcabál.)

Csepergő, szakadó, szemerkélő, zuhogó eső - és csudajó 
majális-hangulat sörrel, virslivel, pörkölttel, focival, játék-
kal, barátokkal… Ez volt a Rákóczi Majális 2006-ban.

Cs. Csáti Réka
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Kevesen vannak a faluban, akik annyira közismertek len-
nének, mint Horváth Feri bácsi a maga 82 évével. Az április 
30-i fogathajtó verseny díjkiosztásán gondolkoztam el azon, 
hogy nagyon jó lenne beszélgetni ezzel a kora szerint idős, de 
mozgásában, tevékenységében friss emberrel, vagy ahogyan 
a bemondó jellemezte: a fogathajtó versenyek „doenjével” 
(nagy öregjével). Természetesen nem öncéllal, hanem azért, 
hogy a fiatalabbak is megismerhessék eseménydús életét,
gondolatait, messze híres állatszeretetét.

pbm. – Úgy tudom Feri bácsi tősgyökeres rákóczifalvi. 
Kérem, meséljen arról, hogyan és mikor került először 
kapcsolatba a lovakkal.

HF. – Igen itt születtem, azóta is itt élek. A lovakkal én 
már kisgyerekkorom óta foglalkozom. Már a nagyapámnak 
is volt lova, először ott segédkeztem, ahogy kimaradtunk az 
iskolából már mentem is a lovakkal. Később fuvarozásból 
éltem, nagyon értettem hozzájuk, így amikor beléptem a 
Tsz-be természetes volt, hogy ott is ezt csinálom. Nagyon 
szegény volt akkor még a termelőszövetkezet, csak később 
tudtak lovakat venni. Volt, hogy egy hétig is távol voltam 
a családtól, mert megbíztak, hogy vásároljak jószágokat. 
Megbíztak bennem, mert mindig mindent precízen megcsi-
náltam. 

pbm. – Mindig elnézem versenyeken, vagy csak úgy a 
falu utcáin Feri bácsi szép hintóit, szánkóit és elgondolko-
zom, hogy honnan eredhet ez a szépérzéke. Gyermekkorom-
ból azért olyan emlékeim vannak, hogy a kocsisok meglehe-
tősen durva emberek voltak. Feri bácsinál mégis azt látom, 
hogy valami lelki finomság van benne. Megmutatkozik ez
abban, ahogy a lovakhoz szól, de a mindig fényesre glancolt 
kocsi, hintó. olykor szán  is ezt érzékelteti. 

HF. – Szeretem a lovakat, mindig is szerettem. Rengeteg 
ló került már ki a kezem közül. Bajom is származott belőle, 
amikor az üzérkedőket lefogták. Én voltam a legnagyobb 

pénzzel vádolva, de szerencsémre nem sokáig voltam – 8 na-
pig – a börtönben, mégis 8 kilót lefogytam. Nagyon finnyás
vagyok, az ottani körülmények – kübli a cellában – miatt 
nem volt gusztusom enni. Én kerültem ki legelőször onnan, 
azok közül, akiket bevittek. Még a szolnoki újság is írt ró-
lunk.

pbm. – Amikor a TSz-ből nyugdíjba ment, utána vette a 
saját lovakat? 

HF: - Á nem. Már előtte is volt az öreg háznál 7 csikónk, 
anyja itthon volt, ő etetgette őket. Szépeket hoztam mindig a 
vásárból, már vártak a vevők kíváncsian, hogy milyenekkel 
térek haza, el is keltek rögtön. 

pbm. – A rengeteg ló közt, amelyik keresztül ment Feri 
bácsi kezén, volt-e igazán kedvenc?

HF. – Kettő volt énnekem, azt 12 évig hajtottam, azzal 
fuvaroztam, meg ekekapáztam. Két hatalmas ló volt, azok 
a lelkemhez nőttek. Később újabb kettőt három évig haj-
tottam, de az egyik beteg lett, hiába próbáltam gyógyítani 
– Hajdú doktortól én mindent megtanultam – csak megdög-
lött. A mostani két lovam sem akármilyen, nagyon szépek. A 
mostani versenyen sajnos három lábbal mentek, 19 akadályt 
jól vettek a 20-dikat levertem. Most gyógyítgatom, hama-
rosan begyógyul a seb. Vettem új hintót, nem akármilyet, 
ha öreg is az ember, azért hátha tudok még vele menni. Ez 
megállja a helyét mindenütt. 

pbm. – Lesz e folytatás, érdekelnek-e még valakit a lovak 
a családban?

HF. – Hogyne. Az unokámék Tószegen tartanak lovat. 
Úgy ismerkedett meg a párjával, hogy az átjött hozzám lovat 
venni, aztán meg vitte a kislányt is.

pbm. – Tervei?
HF. Nagyon szeretem a gyerekeket hintóztatni, szán-

kóztatni. Jó látni milyen élmény nekik. Ezt azért még szeret-
ném tovább is folytatni. De azért lagziba is csak elmegyek, 
ha hívnak, meg a községi rendezvényeken is mindig ott vay-
gyok. 

Feri bácsi boldogan mutogatja a fényképeket lovakról, 
hintókról és újra lovakról, hintókról. Így talál rá két kitün-
tetésére, amit büszkén mutat, hiszen ezzel elismerték rendszer-
váltás előtt is és utána is a közösségi, önzetlen tevékenysé-
gét: az egyiket – a Munka Érdemrend bronz fokozatát – a 
Magyar Népköztársaság Elnöki Tanácsától kapta „érdemes 
és eredményes munkássága elismeréseként” 1980. április 4-
én, a másikat Rákóczifalva Nagyközség Önkormányzatának 
Képviselő-testületétől kapta 2001. április 30-án  közösségi 
munkájáért, ez a kitüntetés a Rákóczifalváért Életmű Díj.

Köszönöm a beszélgetést és nagyon jó egészséget kívánok 
további tervei megvalósításához és sikeres versenyzést még 
jó pár évig!

pbm

LOVAK KÍSÉRTE ÉLETÚT
Beszélgetés  Horváth Feri  bácsival
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Tizenegy csapat részvételével 2 csoportban játszottak kör-
mérkőzést. A csoporteredmények után a döntőt a Calció 
csapata játszotta a Fokos Söröző ellen, amit meg is nyert. 
Harmadik helyen a Termisztor végzett.
Tisztelet érdemel a csapatok kitartása a 26(!) mérkőzésből 
álló, 10-től 17.30-ig zajló megmérettetésen, méghozzá sza-
kadó esőben.

Hegedűs Mária

Kispályás labdarúgó verseny

Majális kupa

A villámtorna eredményei:
Óvodások:

1. Lurkó focimánia
2. Martfű
3. Rákóczifalva
A Legjobb játékos - különdíj: Komáromi Gyuszika
1-2. osztályosok:
1. Martfű
2. Lurkó Focimánia
3. Rákóczifalva

A Legjobb kapus különdíj: Simon Zsolt.
Köszönjük a támogatók segítségét: Pásztor Szikvíz, Víg-
Szabó kocsma, Kocsis Bt., Szurgyi Mihály képviselő, Barati 
Istvánné, Rákóczi Lap, Rákóczi Hírmondó, Kocsis Pizzéria. 
Gratulálunk az esőben is nagyon lelkes kis sportolóknak és 
szüleiknek, edzőiknek!

Ruskó Zsolt

Ízbajnokság
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Érdeklődéssel olvastam Czirmayné Kocsis Róza köny-
vét, Rákóczifalva történetét. Sok érdekes dolgot megtudhat-
tam belőle, és sok minden eszembe jutott, ami nem minden 
esetben egyezik mások ismereteivel. Ezeket szeretném meg-
osztani Önökkel.

Olvasom, hogy a Rákóczi-kastély „ott állhatott, ahol 
észak-dél irányban futó homokvonulatot a Bivaly-tó lezár-
ta.” A hatvanas években kisgyerekként állandóan ott téb-
láboltam a temetődombi ásatásokon. A falu apraja-nagyja 
megfordult ott, és miközben néztük, hogyan tűnik elő egy 
csontváz vagy edény, persze többnyire a múltról beszélget-
tünk. Egyszer egy öreg bácsi beszélt róla, hogy az iskola 
első osztályát még a Rákóczi-kastélyban végezte, s mutat-
ta azt a helyet, amit a könyv is megjelöl – csak feltételes 
módban. Bezzeg, ha tudom, hogy mennyire fontos ma, 
hegyeztem volna a fülem, mikor arról beszélt, hogyan né-
zett ki kívül-belül. Úgy gondolom, ha nekem ilyen emléke-
im vannak, alig túl az ötvenen, bizonyára mások is tudnának 
hasonló történeteket elmondani. Ha igen, kérem, írják meg 
az újságnak.

A másik dolog, ami bennünket érdekel, hogy mikor épí-
tették a kastélyt, és járt-e itt a fejedelem? Az általános fel-
fogás, hogy 1703-ban épült, és soha nem járt itt II. Rákóczi 
Ferenc. Szeretném közös gondolkodásra hívni Önöket ezzel 
kapcsolatban is.

Megjelent egy könyv 2003-ban a „II. Rákóczi Ferenc a 
filatéliában” címmel. A szerzője Nagy József, aki a Magyar
Filatéliai Tudományos Társaság tagja. Megjelöli a forráso-
kat is, amelyeket felhasznált a kötet írásakor. Íme a minket 
érdeklő részletek a könyvből:

„A fejedelem a Tiszántúli-szabadságharc után Szolnokon 
és a megyében sokat tartózkodott. Ezt bizonyítják levelei, 
amelyekben a szabadságharc irányítását, a közügyek intézé-
sére vonatkozó utasításait írta le.”

„Szolnok megyében van Rákóczifalva község, amely-
nek neve a 16. században Varsánypuszta volt. Az akkoriban 
épült barokk kastély Hunyadi János, majd a Lórántffy- és a 
Rákóczi-család birtoka volt. E kastélyt, ahol a fejedelem is 
tartózkodott, 1721-ben eladták, köveiből iskolát és templo-
mot építettek. 1703-ból származó egyik téglája a szolnoki 
Damjanich múzeumban van. Rákóczi település nevét 1902-
ben írták át Rákóczifalvára.”

Ezek alapján az én feltevésem az, hogy az 1703-as tiz-
szántúli hadjárat alatt a fejedelem meglátogatta a kastélyt, 
és mivel alkalmasnak találta kikapcsolódásra, elrendelte 
felújítását és jobbágyok idetelepítését. Felújított állapotában 
azonban valószínűleg már nem látta. Merész feltételezés, de 
az idézetek alapján elképzelhető.

Akit érdekel a téma, az a könyv szolnoki szerzőjével is 
könnyen felveheti a kapcsolatot.

Tisztelettel: Menyhárt János

Tisztelt Szerkesztőség!

Ez évi első számunkban a HÓNAP KÉRDÉSE rovatban 
megkérdeztünk néhány járó-kelőt, miről szeretne olvasni a 
Rákóczi Lapban. Itt hangzott el egy kérdés Perei Miklós Jós-
zsef Attila úti lakostól, amelyre Szabados Károly vállalkozó-
tól kértünk választ.

Kérdés: A József Attila úti vágóhíddal kapcsolatosan 
kérdezném, hogy hogyan tudnánk orvosolni a kellemetlen 
szagokat? A vágóhíd működése óta a József Attila úton élők 
lakhatási feltételei nagy mértékben romlottak. Ennek meg-
oldását szeretnénk sürgősen, hiszen ha téli időszakban ilyen, 
milyen lesz majd nyáron?

Szabados Károly válasza: A vágóhíd az EU-s szab-
ványok szerint épült. Nem is tehettem másként, hiszen csak 
így kaphattam meg rá a hatósági engedélyeket. Egyébként 
– ugyanúgy mint bárkinek a faluban – mindenfajta engedélyt 
(építési, ANTSz, stb) a szolnoki hatóságoktól kellett kérnem. 
A felvetésben megfogalmazottakra azt tudom mondani, hogy 
a környéken lakók problémájára megoldást keresve az élő-
állat-, valamint minden olyan szállítás, ami szag kibocsátá-
sával jár, a hamarosan elkészülő – vágóhíd mögötti – szol-
galmi úton fog zajlani. Itt érkeznek majd az élőállatok és itt 
jár majd az ATEV gépjárműve, valamint a vágóhíddal kaps-
csolatos mindennemű szállítás itt folyik majd. Ez a megoldás 
mintegy 1 millió forinttal növelte költségeimet.

(Bízom benne, hogy így már a környékbeliek is öröm-
mel fogadják az új, korszerű vágóhidat, amely közelebb visz 
minket „Európához” és nem utolsó soron sok család megél-
hetését is biztosítja.- szerk.)

Válasz a vágóhídról
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H Í R E K  I N N E N - O N N A N

Tudomásomra jutott, hogy „egyes hivatali dolgozók nem 
csak egyenes úton szerzik jövedelmüket”.

Gondoltam megírom a helyi újságban, mert mindnyájun-
kat érint a dolog, akár pozitív, akár negatív az igazság.

Előre jeleztem a polgármester úrnak, hogy lesz ilyen cikk. 
Ő azt mondta rendben, csak nyugodtan írjam meg, áll elébe, 
annak ellenére, hogy nem tudta mi a „vád”.

Igen ám, de mikor felhívtam telefonon a szerintem rágal-
mazót, elzárkózott a válaszok elől. Hát igen, itt van a baj, 
beszélünk felelőtlenül a nagyvilágba, de ha arra kerül a sor, 
hogy itt van ez az újság, írjuk meg, tárjuk fel a „tényeket” és 
támasszuk alá tényekkel, már nem vállaljuk a felelősséget.

Jobbágyné

- Elkészült a Maci Múzeum a főtéren. A környék szebbé 
tétele érdekében a Falugondnokság padokat, virágokat és 
szemétgyűjtőket helyezett el a Múzeum környékén. Kicsit 
megszélesítették a járda vonalát és apró murva kővel ki-
rakták. Örömmel vették birtokba a fiatalok. Nincs is semmi
gond, csak az a baj, hogy a követ dobálásra használják egye-
sek, sőt odáig merészkedtek, hogy az ártézi kút lefolyó-
jába szórták a követ, amivel sikerült eltömíteni is. Tehát 
kárt okoztak. Nem tudom mit szólna a szülő, ha kapna egy 
számlát a javításról, mert a gyermeke szándékosan rongált 
és kárt okozott.

- Másik eset: papírgyűjtés az iskolában. Szorgalmasan 
hordják a gyerekek a vasat, a hulladékot és a papírt. DIS-
CSÉRETES. De az már nem, hogy nyomdafestéket nem tűrő 
szavakat, sőt mondatokat használnak egymás anyukájának 
említésével együtt, csak azért, mert a kocsi nem arra ment, 
amerre ő tolta és megbillent a rakomány. Ez mind történt a 
buszmegálló mellett és más is hallotta. Remélem a gyerekek 
magukra ismernek és elszégyellik magukat (10-12 évesek). 
De ez a trágár beszéd nap mint nap hallható a buszra váró 
gyermekek szájából is.

- Plakát hirdeti a fiatalok szórakozási lehetőségét.

Azt mondom, hogy bármilyen szlogen és így szokták, 
azért nem muszáj nekik is így csinálni. Ha egy plakátra ilyen 
szöveget tesznek és ez jópofa, akkor milyen az egymás kö-
zötti beszéd? Azt gondolom, hogy a kulturált beszéd nem di-
vat kérdése és a szülőknek kicsit jobban kellene ellenőrizni, 
hogy este 20 óra után hol van a gyermekük és kivel, pláne ha 
még általános iskolás korú is ráadásul. Nem elég egy gyer-
mek életre való neveléséhez, hogy vesznek neki divatos ru-
hát, kap enni, mobiltelefont, jár az iskolába, de közben ma-
gától jön rá, vagy a haverok mondják meg, hogy mit, hogyan 
és mikor. Hanem igen is követni és segíteni kell, hogy ne 
csak a számára „jópofa” dolgokat csinálja. Olyan sok szép 
hasznos dologgal tudnák eltölteni az idejüket, ami a javukra 

is válna, de nem használják ki a lehetőségeket.
- Megjöttek a fecskék, örültem nekik, de egyben már elő-

re sajnálom is őket, mert szegényeknek megint újra kellett 
építeni a fészket, mert minden évben általában gyermekna-
pon, leverik az iskolás gyermekek. Még eddig nem sikerült 
kifigyelni, hogy ki volt az, de annak is eljön az ideje. Álta-
lában addigra már kiköltenek és a fiókák a földre kerülnek.
„Jó buli”. De kinek? A kis madarak mégis ragaszkodnak a 
pavilonhoz. Kérem vigyázzunk rájuk. 

Jobbágyné

Morgolódás, -vagy még se?

A fel nem vállalt állítás!!!

Újra éled a PARLAGFŰ!

Rákóczifalván is egyre több gyermek, felnőtt szenved 
valamilyen allergiás megbetegedésben.

Ehhez jelentősen hozzájárul 
a parlagfű virágpora. 

Legyünk tekintettel másokra, és kertjeinkben, udvara-
inkon már most kezdjük el, ha lehet tövestől írtani ezt a 
növényt, ezzel is könnyebbé téve mások és saját életün-
ket. Most még nem virágzik, még időben vagyunk.

Kérünk minden ingatlan-tulajdonost, szíveskedjen 
jogszabályban előírt kötelezettségének eleget tenni, 

mind kül- mind belterületi ingatlanán. 
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Átadás előtt a Rákóczi úti társasház

M E G Ú J U L Á S

A községi majális előtt a Falugondnokság Kft. tette rendbe a sportpályát és környékét. Ekkor jött a gondolat, hogy a fe-
hérre festett kerítés mennyivel jobban mutatna, ha néhány vidám motívum kerülne rá. 

Nagy József ügyvezető és egyben a Rákóczifalvi Alkotók Körének tagja felkérte a Virágoskert Óvoda óvónőit, hogy 
segítsenek ebben a munkában. Kérése nyitott fülekre talált, annyira, hogy majdnem kevésnek bizonyultak az előkészített 
ecsetek.  Az óvónők vidám csapata keze nyomán színes figurák kerültek a kopár falakra.       Köszönjük!

Óvónők ecsettel

Nagy örömünkre szolgál, hogy Rákóczifalván mi lehe-
tünk az első új típusú társasházat építő beruházó. A település 
folyamatos fejlődését követve jutottunk 2004-ben arra az el-
határozásra, hogy szeretnénk mi is tevékenyen részt venni a 
fejlesztésekben. Mindeddig nem volt Rákóczifalván új épí-
tésű társasház és üzletközpont ezért ezek megépítését tűztük 
ki célul. Minthogy a községet II. Rákóczi Ferenchez -többek 
között hajdanán itt lévő vadászkastélya miatt is – szoros szá-
lak fűzik mi sem volt egyértelműbb mint, hogy a Rákóczi-
ház nevet adjuk az új épületnek.

Első sikernek könyvelhettük el, hogy a Coop üzletlánccal 
sikerült megállapodnunk, így az „A” épület földszintjén egy 
COOP üzlet megnyitása valósulhat meg. Az üzlet gazdag 
árukészlettel segíti a lakosság mindennapi bevásárlását.

A „B” épület földszintjén további kisebb üzletek kaphat-
nak helyet, elősegítve ezzel a település központosítását.

Az első emeleten, és majdan a tetőtérben lakások kiala-
kítására került sor. Eddig összesen 15 lakás épült. Alapterü-
letük 40m2-től 70m2-ig terjed, egy és kétszobás kivitelben, 
a szerteágazó igények kielégítésére. Elkerülve a banki ügy-
intézések bonyodalmait, szeretnénk megkönnyíteni leendő 
ügyfeleink életét, ezért egy egyedülálló lízingkonstrukciót 
dolgoztunk ki. 

Szerződéskötési díj felszámítása nélkül,
akár 0 Ft kezdőrészlettel is lízingelhetők a lakások.
Már 50.385 Ft havi törlesztő-részlettel.
További kedvezmény, hogy segítünk a lakás berendezé-

sének finanszírozásában is. Ügyfeleink számára pénzforrást
biztosítunk igényes lakásának, még igényesebb berendezé-
séhez.

Kérdések, érdeklődések esetén állunk szíves rendelkezé-
sükre a 30-915-3986 telefonszámon.

 AXON Csoport
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H Ó N A P  K É R D É S E

Ebben a faluban nőttem fel, eddigi életemet itt éltem. 
Mindenkit ismerek, és úgy érzem engem is ismernek, sze-
retnek, a lelkem is megnyugszik, ha hazaérkezek. El sem 
tudnám képzelni az életemet máshol.

Az is nagyon megnyugtató számomra, hogy akár napok-
ra, hetekre is távol lehetek, a környező szomszédok vigyáz-
zák otthonomat.

Ugyanakkor nagyon bánt, hogy a falunkon végighúzódó 
442-es úton utazók igen sivár és lehangoló képet kapnak fa-
lunkról, következtetéseiket innen vonják le. Tudom, hogy ez 
az útszakasz a Közúti Igazgatóság kezelésébe tartozik, még-
is, a falu vezetése tehetne valamit, hogy a látvány, amit az 
itt átutazók magukkal visznek Szegedtől Egerig, kedvezőbb 
képet mutasson.

A község útjai, járdái nagyon rossz állapotban vannak, 
különösen a Rákóczi Pékség előtti szakasz. Kérdésem: Mi-
ért nem lehet a pékséget (és a faluban még néhány személyt)  
a járda és árok rendszeres rendben tartására kötelezni?

Nagy problémát okoz az eljáró dolgozóknak a Posta nyit-
va tartási ideje is. A 7-8 órára járó dolgozók még nem, haza-
érve pedig már nem tudnak hivatalos ügyet intézni a 8 órától 
l6 óráig tartó hivatalos idő miatt.

Sok idős ember sérelmezi, hogy a katolikus templomban 
a mise 8 órakor kezdődik, ahova – a korai kezdés és az autó-
buszjárat hiánya miatt – nem tudnak eljutni. A 9 órás mise-
kezdés sokkal kedvezőbb lenne.

Nagy hátránya az itt lakóknak még az autóbuszjáratok 
magas tarifája. A dolgozói bérletet nem minden munkáltató 
téríti meg, a teljes értékű utazási jegy is igen magas, noha 
néhány km választ csak el bennünket a város határától.

  Hajasné Csák Edit

Előnyei:
-közel van a város,
-a közlekedés a többi városkörnyéki falvakhoz képest ta-

lán a legjobb,
-kényelem (víz, villany, gáz, telefon, csatorna)
-tiszta levegő,
-nyugalom, csend,

-emberi kapcsolatok, ismeretségek,
-jó a közbiztonság,
-jobban odafigyelnek egymásra az emberek
Hátrányai:
-nincs munkalehetőség a községben
-a munkaerő piacon hátrányos helyzetbe kerülnek a vidéki 

munkavállalók, mivel a munkáltatók nem szívesen vállalják 
fel az utazás költségeinek megtérítését (a bérlet árának 80%-
át), vagy nem térítik meg az utazási ktg-et, vagy egyáltalán 
nem veszik fel a vidéki dolgozót.

-Nem valószínű, hogy gyermekeim itt fognak letelepedni, 
ennek oka a munkahely hiánya és az alacsony jövedelem,

-A keresetekhez és a városi árakhoz viszonyítva nagyon 
magas az utazási ktg. Pl. a 15 km-es bérlet ára 8.330,- Ft/hó, 
míg egy városi egyvonalas bérlet 2.370,- Ft/hó.

-Az üzletekben a termékek árai sokkal magasabbak, mint 
a város hasonló üzleteiben, ugyanakkor nincs akkora válasz-
ték, és sokszor alapvető élelmiszereket sem lehet kapni. (A 
nagyobb bevásárlást érdemesebb Szolnokon elintézni!)

-Mivel a munkahelyem Szolnokon van, a nap nagy részét 
itt töltöm, igyekszek minden ügyemet itt elintézni, mivel ott-
hon már akadályokba ütközök. (Pl. 17 órakor bezár a bolt, és 
egyébként sincs már kenyér. Pedig a boltosok nagyon ren-
desek, ha feliratkozok, még el is teszik! Vagy pl. a tüdőszű-
rést sem sikerült otthon lerendeznem, mivel a gép elromlott! 
Vagy az ajánlott levelet sem tudom átvenni, a Posta bezár! 
stb.)

-Sajnos a szociálpolitikai kedvezménytől is elestünk, mi-
vel 1982-ben az is csak a városiaknak járt,

-A villanyáramért az elmúlt időszakban sokkal többet fi-
zettünk, mint a városiak,

-A telefonhálózat kiépítése is sokba került, bár helyi hí-
vással nem sok mindent lehetett elintézni, a szolnoki tele-
fonhívások már helyközi díjszabással lettek kiszámlázva.

-A csatornahálózat kiépítése is sokba került, de sokba ke-
rül a felhasznált víz után számlázott csatornadíj is.

-Fizetjük a kommunális adót (a városiak ezt is megúszták, 
fel voltak háborodva, bár tőlünk senki nem kérdezte meg, 
hogy akarjuk-e?)

-A községben nincs egy nagyméretű terem, ahol kultu-
rált körülmények között lehetne egy nagyszabású rendez-
vényt megtartani (kb. 100 fő). A Sportcsarnok sportolásra 
való, más jellegű rendezvények megtartására nem alkalmas. 
(Gondolok itt a Napfény Étterem hiányára. Jó helyen volt, 
az átmenő forgalom miatt is, és a falu központjához is közel 
volt, nem volt zavaró a zaj sem, a parkolás is megoldott volt. 
A Pékségnek semmi értelme, hogy ott legyen, a boltja be is 
zárhatna, senkinek sem hiányozna, a járdát nem takarítják 
le és az árkokat sem gondozzák. Eldugottabb helyen lenne 
helye.

-A járdák, az utak állapota tragikus.                    
 Kozákné Bádonyi Éva

2006 márciusában néhány olvasonkat megkérdeztük: 
„mi az előnye és hátránya, hogy rákóczifalvai lakos 
vagyok?”

Három válasz érkezett, kettő névvel ellátva, ezeket közzé 
tesszük.

A késsői megjelenésért elnézést kérünk, de helyhiány 
miatt hamarabb erre nem kerülhetett sor.

szerkesztőség

Miért szeretek Rákóczifalván lakni és mi ennek a hát-
ránya?

Rákóczifalván élek:
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E Z  I S ,  A Z  I S

A tavasz jegyében készítettem el mostani számunk recept 
ajánlatát. Igyekeztem figyelembe venni, hogy összeszapo-
rodtak a kertben és a ház körül a tavaszi munkák, így keve-
sebb idő jut a konyhai teendőkre és persze azok a téli plusz 
kilók ha nem lennének…

Andalúz saláta: 1 fej saláta, 1db közepes uborka, 3 db 
hónapos retek, 2 szál újhagyma, 1 db zöldpaprika, 2 db para-
dicsom, néhány szem olívabogyó. A megmosott és feldara-
bolt zöldségeket salátástálba tesszük és a következő öntettel  
leöntjük: 1/2 dl olívaolaj, 2 evőkanál borecet, tárkonylevél, 
törött bors, só. Tálalásig hűtőbe tesszük.

Zöldborsós csirkegulyás: kb. egy db 1 kg-os csirke, 20 
dkg újburgonya, 1 fej vöröshagyma, 1 db zöldpaprika, 1 
dl étolaj, 1 paradicsom, 20 dkg fejtett zöldborsó, őrölt pi-
rospaprika, zellerlevél, 2 gerezd fokhagyma, só. Az apróra 
vágott vöröshagymát az olajon megpirítjuk, megszórjuk a 
pirospaprikával, beletesszük a feldarabolt csirkét és azonnal 
felengedjük egy kevés vízzel. Sóval, zúzott fokhagymával 
ízesítjük. Félpuhára főzzük  és ekkor hozzáadjuk a kifejtett 
zöldborsót és a kisebb darabokra vágott újburgonyát, a ka-
rikára vágott zöldpaprikát, paradicsomot és a zeller zöldjét. 

A tavasz ízei
Nem erős tűzön puhára pároljuk. Különösen tavasszal a 
zsenge borsó megjelenésekor igen ízletes egytálétel.

Tepsis virsli gombával: 2 dl tej, 1kis kanál mustár, só, 
törött bors, 2 tojás, 20 dkg gomba, 3 pár virsli, 10 dkg reszelt 
sajt. A gombát felaprítjuk, kevés olajon megpároljuk, a ka-
rikára vágott virslivel együtt tűzálló tálba helyezzük. A tejet 
összekeverjük a fűszerekkel és a gombás – virslis keverékre 
öntjük. Közepesen forró sütőben kb. 45 percig sütjük. Sült 
újburgonyával és friss fejes salátával kínáljuk.   

Csokoládés álom: 20 dkg omlós keksz, 4 evőkanál rum, 
vagy 2 kanál aroma, 15 dkg étcsokoládé, 4 evőkanál tejszín, 
2 tojás sárgája és fehérje különválasztva. A darabokra tört 
kekszre rákanalazzuk a rumot, vagy aromát. Lereszeljük a 
csokoládét és hozzákeverjük a tejszínt és a  tojássárgáját. 
A tojásfehérjéből kemény habot verünk és óvatosan beleke-
verjük a csokoládéskeverékbe. Végül hozzáadjuk a rumba 
áztatott kekszet és laza mozdulatokkal összekeverjük. Desz-
szertes poharakba kanalazzuk, tetejét kekszmorzsával, vagy 
reszelt csokoládéval megszórjuk. 

 Jó étvágyat kívánok  
 F.M.Zs.

Május 25. Orbán napja . A kádárok, kocsmárosok , szőlő-
termesztők védőszentje.

Ezen a napon tartják az egész világon Afrika napját. A 
világnap célja, hogy a figyelmet az elmaradott, éhezéssel,
betegségekkel küszködő kontinens felé fordítsa.

 Május 31.  Dohánymentes világnap.
Nemzetközi Gyermeknap: 1950 óta a Nemzetközi De-

mokratikus Nőszövetség 1949. évi novemberi határozata 
alapján május utolsó vasárnapja a gyermekek napja.

Június 4. Nemzetközi nap az agresszió ártatlan gyermek-
áldozataiért.

Június 5. A környezet világnapja.
Június 8. Medárd napja. A közhiedelem szerint, ha ezen a 

napon esik az eső negyven napig esni fog.
Június 10 . Margit napja.  Szent Margit ünnepe. A káposz-

Jeles napok

ta és a len vetésének ideje.
Június 13. Páduai Szent Antal napja. A háziállatok patró-

nusa, az egyház legfőbb „ alamizsnás „ mestere. 
Dologtiltó napként tartják számon.
Június 24. Szent Iván napja. A nyári napforduló ünnepe, a 

szertartásos tűzgyújtás jeles napja.
 Történelmi érdekességek:
 1927. május 20-21. Charles Lindbergh egyedül átrepüli 

az Atlanti- óceánt.
1473. június 5-én megjelenik Magyarországon az első 

nyomtatott könyv, mely Gutenberg János nevéhez fűződik.
1771. június 21-én Mária Terézia elrendeli augusztus 20-

ának, Szent István napjának ünneplését.
F.M.Zs.

Kiadja: Falugondnokság Kft. Felelős kiadó: Nagy József
Felelős szerkesztő: Pappné Benson Mária (pbm)
Tervező, szerkesztő: Papp Imre
E havi számunkat a szerkesztőség tagjai közül írták:  
Balázs Antal,    Fekete Ferenc,  Feketéné Molnár Zsuzsanna, 
Hably Dóra,  Jobbágyné Incze Erzsébet,   Katona Gizella,  
Kiss Brnadett, 
Önkormányzati híreket sajtó alá rendezte: Sári Béla

Civilszervezetek, intézmények híreit sajtó alá rendezte: 
Császiné Csáti Réka
Iskolai hírek: Hőnyiné Nagy Erzsébet

A Rákóczi Lapot terjeszti a Magyar Posta.
Előfizethető a kézbesítőknél és a Posta Hivatalban.

Rákóczifalva, 2006. május 31.
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Önkormányzati Testületi ülés április 27-én

Rendhagyó helyszínen, és a megszokottól eltérően számos tizen- és 
huszon- éves fiatalember jelenlétében köszöntötte Tóth Lajos polgármester
a jelenlévőket. A helyszín a Varsány közösségiház tetőtere, a számos fiatal
érdeklődő pedig a Rákóczi Ifjúsági Információs Központ vezetőjének a bez-
számolója az eddig végzett munkáról. Azért, hogy ne kelljen sokáig várni az 
érdeklődésre számottartó napirendre, a tervezett helyett, a polgármester úr 
javaslatára a testület első helyre tette a beszámoló megtárgyalását, melyet a 
továbbiakban teljes terjedelmében közlünk.

2005. október 01-én kezdte meg működését a RIIP, Tóth Lajos polgár-
mester úr kezdeményezésére. Az elmúlt fél évben a RIIP élete elég mozgal-
mas és a körülményekhez képest sokszínűnek mondható.

Működését a 2006-os évben pályázati pénzből finanszírozza önkor-
mányzat (ennek összege 1.500.000 Ft, amelyhez 500.000 Ft önerő bizto-
sítása szükséges)

A fiatalokkal való „törődést” egyedül végzem, de rendezvényeinket
minden esetben 2-3 felnőtt segítségével szervezzük.

Intézményekkel való együttműködés
Az általános iskola vezetőségével és ifjúságvédelmi felelősével, 

rendszeres kapcsolatban állunk. Megbeszéljük az ifjúsággal, és a RIIP-be 
járó általános iskolásokkal kapcsolatos problémákat.

A gyermekjóléti szolgálattal szintén a napi kapcsolattartás jellemző, már 
többször kértem segítséget a családgondozóktól, és ők készségesen segítet-
tek, tanácsokkal láttak el.

A polgármesteri hivatal szociális munkatársai több esetben is kérésemre 
soron kívül közreműködtek a fiataloknak, fiatalt nevelő családnál a segély
igénylésénél.  

A falugondnokság segítségével az átalakítások megtörténtek, továbbá 
berendezési tárgyakkal is segítettek szépíteni az ifjúsági zónát.

Az elmúlt évtizedekben a helyi fiatalságnak nem volt lehetősége, hogy
kultúrált körülmények között töltse el szabadidejét, és nem volt egy olyan 
hely a településen, ahová bemehetett, és azt sajátjának tudhatta. Ezt a kocs-
mák és a hétvégi diszkó pótolta, ami nem elégíti ki a fiatalok helyes irányba
való szocializálódását, és a társadalomba való beilleszkedését.

Az elmúlt években egyre többet hallottunk a felől, hogy a fiataloknak
nincs semmi, nem foglakozik velük senki, és az általános iskola befejezése 
után, nincs számukra program és lehetőség az önkifejeződésre, közösségi 
élet kialakítására. A Faluház területe erre viszont nagyon optimális, köz-
ponti helyen van, mindenki számára könnyen megközelíthető. A fiatalok
hangosak, hangosan hallgatják a zenét, szeretnek táncolni és néha úgy vi-
selkedni, hogy nem mindenkinek nyeri el a tetszését. Ez abból adódik, hogy 
nincs számukra egy norma rendszer, egy irányelv, amely pozitív viselke-
dési szabályokat állít számukra. Sokszor tapasztaltam, hogy a rossz, vagy 
annak vélt hírek, nem a valóságnak megfelelően terjedtek el a községben. 
Az azonban egy szomorú tény, hogy az alkoholfogyasztási és dohányzási 
szokásaik a fiataloknak negatív képet mutat. A helyi kocsmákban korhatár
nélkül kiszolgálják őket, alkohollal és cigarettával egyaránt. Amikor ren-
dezvényünk van többször előfordult már, hogy ittasan jöttek be fiatalok. Mi
nem küldjük haza, hiszen csak az utcán szédelegne, balesetet szenvedne. A 
szülők felelősségét nem utolsósorban említeném. A 14-15 évesek korlát-
lan időre kapnak engedélyt otthonról való eltávozásra a szülőtől, nincsenek 
ellenőrzés alatt, szabadon rendelkeznek a szabadidejük eltöltésével. Ha 
22.00 órakor elküldjük a rendezvényről, akkor az utcán csellengnek éjszaka 
felügyelet nélkül. Ezért inkább engedélyezem, hogy maradjanak, legalább 
szem előtt, felügyelet alatt vannak.

Több esetben kértek a fiatalok segítséget:
iskolaváltás intézése, munkahelykeresés, segélyintézés, lelki eredetű 

problémák, családi konfliktusok kielemzése vagy vélemény kérése életvi-
tellel kapcsolatban.

A RIIP-be rendszeresen járó fiatalok száma 60-70 fő, de rendezvénye-
inken ezt a számot meghaladja a részvétel. Ezeken a rendezvényeken 3-4 
felnőtt végzi az ügyeletet, és minden alkalommal segít a polgárőrség. Csak 
üdítőt és zsíros kenyeret, ihatnak és ehetnek a fiatalok, szeszes ital fogyasz-
tása tilos a RIIP területén. Ezt nehéz volt elfogadtatni, és ezért van, hogy a 
kocsmákban kötnek ki néhányan.

M E L L É K L E T
Problémák:
Ez nem egy emberes munka, hiszen nem lehet még magukra hagyni a 

fiatalokat (ez is egy folyamat), szükség lenne egy ifjúságsegítőre. (akár 4
órában is). Ezért nem tudok részt venni testületi, bizottsági üléseken, ahol 
érdekeiket kellene képviselni. Ritkán jutok el konferenciákra, hiszen akkor 
zárva kellene tartani az intézményt. Továbbá szintén zárva kell tartani sza-
badság, esetleg beteg szabadság esetén. A takarítást, néha a fiatalok segítsé-
gével, de egymagam végzem.

Továbbá szükségünk lenne televízióra és egy csocsó-asztalra, ugyan-
is már a verseny csapat megvan (RÁCSO a nevük), viszont nincs asztal 
gyakorolni és versenyt szervezni. A televízió is programok szervezését 
szolgálná.

Fontos lenne, hogy egy helyen a RIIP területén próbálnánk a Közösségi 
Házzal összefogva, programokat szervezni a fiataloknak, mivel most már
van egy hely ami csak az övék, és nem célszerű megosztott feladatként 
kezelni az ő ügyüket.

Kezdeményezések és programok
2005. október 26. Sajtó Fórum.
2005. október- megalakult a Green World Teem Klub-extrémesek klubja
2005. október 21, 22, 23-november 4, 5, 6- január 20, 21, 22; április 13, 

14, 15 hálózatban (számítógépen) játszó fiatalok csoportja vette igénybe a
RIIP nagytermét.

2005. december 05-én Határtalan 7-én Martfűn voltunk kistérségi ifjú-
sági rendezvényen, képviseltük településünket.

2006. január- Szkander verseny.
2006. február- hivatalosan 4 ifjú polgárőrrel (RIIP tagok) bővült a helyi 

polgárőrség, és még mások is szeretnének belépni, ami folyamatban van.
2006. április 01. Szemétgyűjtés a fecskefészkek körül a temetőnél,
2006. április 08. Varsány túra, ami 10 km gyaloglás a természetben
Továbbá szervezünk biciklitúrát, szalonnasütést, sportnapot.

A fiatalok igényeinek kielégítése egy összetett és hosszú folyamat, de
ha minden adott, akkor úgy gondolom, hogy a mi településünk is büsz-
kélkedhet azzal a ténnyel, hogy teszünk értük valamit, fontosnak tartjuk 
őket, hiszen ők a mi fiataljaink és nekünk felnőtteknek kell példával járni
előttük és mutatni a jó irányt. Türelmeseknek kell lennünk, és bizakodással 
kell lennünk, hogy ez a tanulási folyamat a fiatalok részéről pozitív irányba
fogja vinni életüket. Meg kell tegyünk mindent, hogy a fiatalok ne hagyják
el településünket, és az, hogy törődünk velük, fontosnak fogják érezni ma-
gukat és aktív polgárainak a településünknek.

A fentiek alapján, a testület igen hasznosnak és értékesnek ítélte az ed-
dig végzett munkát. Kiemelték, a tevékenység fontosságát, javaslatot tettek 
a közösség további fejlődésének lehetőségeire, mely során polgármester úr 
külön felhívta a figyelmet az önszerveződésre, önfejlődésre, melyhez igen
komoly önfegyelem szükséges. A testület tagjai ezt megerősítve hozzátet-
ték, hogy ne további támogatásra várjanak a fiatalok, hanem tegyenek ők
is a közösség gyarapodásáért. Erősíteni kell a Rákóczi Ifjúsági Információs 
Pont és a Varsány közösségi ház együttműködését, mindkét intézmény és 
a fiatalok érdekében.

A testület megtárgyalta és elfogadta az önkormányzat 2005 évi bez-
számolóját, az alábbi megjegyzéssel: 

Önkormányzatunknál és intézményeinél a szervezésben rejlő tartaléko-
kat feltártuk és hasznosítottuk. További megszorítást már csak feladatelhay-
gyással valósíthatunk meg!

Az előterjesztés tartalmazza a Sába Auditor Könyvvizsgáló és Adóta-
nácsadó Kft záradékát és véleményét a beszámolóról, mely így szól:

Az egyszerűsített éves beszámolót a számviteli törvényben foglaltak és 
az általános számviteli elvek, továbbá a vonatkozó kormányrendelet szerint 
készítették el. Az egyszerűsített éves beszámoló a költségvetés teljesítésé-
ről, az Önkormányzat 2005. december 31-én fennálló vagyoni, pénzügyi 
és jövedelmi helyzetéről, valamint a működés eredményéről megbízható 
és valós képet ad.

A testület megtárgyalta és elfogadta a Polgármesteri Hivatal beszá-
molóját a 2002-2005 között elvégzett adóügyi tevékenységről.

A képviselők áttekintették a 26/2005. (XII. 9.) helyi rendelet alapján a 
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M E L L É K L E T
ban 17,9 millió Ft volt az előírás, és 19,2 millió Ft volt a befizetés. 2004-ben
14,7 millió Ft előírás mellett 20,9 millió Ft befizetés történt. 2005-ben a 16
millió Ft előírás volt 21,9 millió Ft volt a befizetés.

Gépjárműadó

2002-ben még a gépjárműadó 50%-a volt helyi bevétel, illetve ha az 
önkormányzat az alapdíjon felül állapított meg, az teljes egészében helyi 
bevétel maradt. 2003-ban központi adóvá vált azzal, hogy megszűnt az 
önkormányzat adó-megállapítási joga, a helyi rendeletet hatályon kívül 
kellett helyezni, és törvény szabályozta az adó mértékét és az erre vo-
natkozó egyéb szabályokat. 2002-ben 953 fizetésre kötelezett mellett 4
millió Ft volt az előírás, melyből 3,1 millió Ft befizetés történt. Ekkor az
adó mértéke 700 Ft volt 100 kg-onként. 2003-ban már 1.110 fizetésre kö-
telezett mellett 6,5 millió Ft volt az előírás és 7,2 millió a befizetés. Ekkor
800 Ft volt a 100 kg-onkénti adómérték. 2004-ben 1.320 volt a fizetésre
kötelezettek száma, 10 millió volt az előírás, és 14,8 millió a befizetés.
Adómérték 1.200 Ft/100 kg. 2005-ben 1.300 volt a fizetésre kötelezettek
száma 15 millió az előírás és 14,2 millió a befizetés változatlan adómérték
mellett.

Talajterhelési díj
Törvényben kötelezően elírtak alapján a képviselő-testület 2004. októ-

ber 1.-től rendeletet alkotott a talajterhelési díj bevezetéséről. Ezt azoknak 
kell fizetni, akik nem csatlakoztak a műszakilag rendelkezésre álló szenny-
víz hálózatra, holott ennek a műszaki feltételei biztosítottak voltak. Az el-
múlt évben 23.000 kivetés mellett 23.000 Ft befizetés történt.

Az adóigazgatási eljárási szabályok szerint az eddig ismertetett vala-
mennyi adónemnél az első félévi adót március 15-ig a második félévi adót 
pedig szeptember 15-ig lehet késedelmi pótlék mentesen megfizetni. Ezt
megelőzően valamennyi adózó részére felhívást küldtünk, melyben tájé-
koztattuk befizetéseik egyenlegéről és mellékeltük a befizetéshez szükséges
csekkeket. 

Természetesen valamennyi adónem más számlára kerül befizetésre, így
több fajta csekket kaptak az adófizetésre kötelezettek. Az eddig leírtakból
kitűnik, hogy szinte valamennyi adónál többször megváltozott az adó mér-
téke. Ezekben az esetekben minden adózó újabb határozatot kapott fizetési
kötelezettségéről.

Az adóbevétel fontos bevételi forrás, mely fejlesztési feladatokra is 
fordítható, de a helyi adófajták megállapításánál figyelembe kell venni a
lakosság teherbíró képességét is. Nálunk a lakosság többsége alacsony bér-
ből és fizetésből él, kis része vállalkozó, és jelentős a nyugdíjasok száma.
Mindezek nehezítik a helyi adó bevezetését, valamint behajtását.

       
Ezután tájékoztatók hangozottak el. Többek között

•a II Rákóczi Ferenc Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási In-
tézmény közalkalmazotti kollektív szerződés módosításáról, melyet a testü-
let határozatban jóváhagyott.

 
•A Leader + pályázatok eredményeiről, az itt elnyert pályázati összegek 

korábban meghatározott célokra történő felhasználásáról.

•a II Rákóczi Ferenc Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási In-
tézmény régi épületének helyzetéről. Melyet az érvényben lévő határozatok 
alapján nem kell lebontani.

•A főtéren álló újságos pavilon melletti büfé hasznosításáról, melyet mi-
előbb meg kell oldani.

•Meghallgatta és tudomásul vette az önkormányzati intézményeknél és a 
polgármesteri hivatalban végzett ellenőrzések tapasztalatait. Határozatában 
kijelenti, hogy továbbra is segíteni kell az észszerű és hatékony gazdálko-
dást. Törekedni kell a költségkímélő megoldások széleskörű ismertetésére.

szociálisan rászoruló, felsőoktatásban tanuló ösztöndíjasok támogatásának 
helyzetét.

Módosította a testület az első lakáshoz jutók támogatásról szóló ren-
deletét, melynek lényege, hogy az eddig kamatmentes hitelként adható 

50.000,- Ft összeget a továbbiakban, a jogosultak támogatásként kapják 
meg.

A képviselők döntöttek áthidaló rövidlejáratú hitelfelvételről is, mely-
nek oka az, hogy a pályázaton elnyert beruházási összegeket, csak utólag 
fizeti ki a központi költségvetés, így azt meg kell előlegezni. Mivel a jelen-
legi gazdasági helyzetben ez nem lehetséges, ezért döntött a testület, a te-
lepülés zavartalan működéséhez elengedhetetlen adminisztratív intézkedés 
meghozatalában.

Két esetben módosított a képviselő testület beruházási összegek csök-
kentéséről, melynek oka, hogy a beruházás pályázati pénzből valósul meg, 
és az ÁFA törvény módosulásával csökkent a rendelkezésre álló bruttó ösz-
szeg is.

Az érvényben lévő önkormányzati rendelet alapján, a településen mű-
ködő civilszervezetek évente 30.000,- Ft támogatást kapnak működési 
kiadásaik fedezésére.  A jelenleg működő huszonhat közül, húsz adott be 
további támogatás igényre pályázatot, összesen 7.426.000,- Ft összegben. 
A megítélt támogatások összege, az alanyi jogon járó támogatáson kívül 
2.720.000,- Ft, összesen 3.500.000,- Ft.

 
A támogatás odaítélésének szempontjai:
 - A támogatási cél összhangja az önkormányzat és a település 

érdekeivel.
 - Önerő mértéke és megléte.
 - Pályázott összeg nagysága.
 - Jelentős létszámú lakossági csoportokat pozitívan érintő ren-

dezvények szervezése.
 - Több helyi civil szervezet együttműködésével megvalósuló 

projektek.
Az önkormányzati testület pályázatot nyújt be közoktatási intézmények 

taneszköz-ellátottságának javítására, melynek szükséges önerejét, 
400.000,- Ft-ot az iskolai alapítvány ajánlotta fel.
A település gazdasági helyzete, nem a gazdálkodás, és a gazdálkodók 

hibájából, hanem a központi megszorítások miatt alakult ilyenné. Ezért 
Rákóczifalva Nagyközség Képviselő-testülete, az önhibáján kívül hátráy-
nyos helyzetben lévő helyi önkormányzatok támogatására a költségvetési 
törvényben elkülönített alapra pályázatot nyújt be, a forráshiány pótlására.

E témához kapcsolódott a beszámoló a helyi adók számáról, mértékéről, 
az adózási fegyelemről, melyet a testület az alábbiak szerint, változtatás 
nélkül elfogadott. 

Évekre visszamenőleg megállapítható, hogy Rákóczifalván az adóbe-
vételek az önkormányzat összes kiadásainak 10%-át sem érik el. A helyi 
adókról szóló 1990. évi C. tv. tartalmazza azokat az adónemeket, amelyeket 
helyi rendeletében az önkormányzat megállapíthat.

 
Magánszemélyek kommunális adója 
A magánszemélyek kommunális adója 2002 és 2003-ban lakóingat-

lanonként 3.600,- Ft volt, mely 2004-ben 8.600,- Ft-ra, 2005-ben pedig 
9.600,- Ft-ra emelkedett. (Megjegyzés: 2004. január 1.-től Rákóczifalván 
egyetlen lakóingatlan tulajdonos, használó nem fizet szemétszállítási díjat,
míg az azt megelőző években a kommunális adó mellett a szemétszállítási 
díjat is megfizette.

A fizetési kötelezettek száma 2002-ben 1.430 fő, 2003-ban 1.450 fő,
2004-ben 1.534 fő, 2005-ben 1.600 fő volt. Az előírás 2002-ben 4,3 millió, 
a befizetés 3,9 millió. 2003-ban az előírás 4,2 millió, befizetés 3,6 millió
2004-ben 13 millió Ft volt az előírás, melyből 11,9 millió Ft befizetésre ke-
rült. 2005-ben 17 millió Ft volt az előírás, 13,3 millió Ft volt a befizetés.

 
Iparűzési adó
Az iparűzési adó 2002-től folyamatosan a nettó árbevétel 1,5%-a. 2002-

ben 218 volt a fizetésre kötelezettek száma, 2003-ban 246, 2004-ben 252 és
2005-ben 270. 2002-ben 7,5 millió Ft volt az előírás és 20,4 millió Ft volt a 
bevétel. Ennek oka az, hogy ekkor jelentős beruházások voltak a községben 
és az ezt végző idegen vállalkozók is ide fizették az iparűzési adót. 2003-
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Bocs D’Art galéria

Május 12-én a Rákóczifalvi Alkotók Köre Fazekas Mihály kecskeméti gyűjtő órakiállítására invitálta az érdeklődőket a 
Bocs d Art Galériába. 

Papp Imre – a kör vezetője – köszöntötte a szép számmal megjelenteket, majd Kármán István alpolgármester úr nyitotta 
meg a kiállítást, beszédében elmondta, hogy nagy öröm számára, ha művészeti és egyéb értékeket mutatnak be a településen. 
Egyben kiemelte, hogy az önkormányzat nevében megköszöni Fazekas úrnak, hogy rendelkezésre bocsátotta ezt a páratlan 
gyűjteményt.

Ezt követően Csüllögné Kerekes Csilla szólt néhány szót a kiállítás bevezetéseként. Többek között erről beszélt: „általá-
ban az órákról azt tartjuk, hogy az idő múlását jelentik, ezzel szemben egy óra mindig arra emlékeztet, hogy mennyire sok 
időnk van még, mennyi mindent tudunk még megtenni. Kiemelte, hogy ezek a gyönyörű órák, ha mesélni tudnának, mennyi 
mindent mondanának el akár a készítőjükről, akár a vándorlásaikról. Azzal zárta mondandóját, hogy véleménye szerint aki-
nek ennyi órája van, annak rengeteg ideje is van.” 

Fazekas úrtól megtudtuk, hogy ez az első kiállítása, és egyben megragadta az alkalmat, hogy bemutassa Szabó István 
órás mestert, akinek a keze munkáját dicsérik a bemutatott órák, hiszen ezek eléggé „viharvert” állapotban kerültek hozzá. A 
bemutatott órák különlegessége, hogy több emberöltőt „éltek” át és többségük még most is képes mutatni az időt. Az egész 
arról szól, hogy ami a múltban megteremtődött, azt az utókor is élvezhesse. Ez után Szabó úrral karöltve nagyon készsége-
sen válaszoltak a jelenlévők néha egészen különleges kérdéseire.
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